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Komunisti o krepitvi 
SLO in DS 

H» četrti seji občinske konference ZKS, ki je bila 19. februarja 
komunisti temeljito spregovorili o nalogah zveze komunistov 

ni £ nadaljnji krepitvi sistema splošnega ljudskega odpora in 
fUbene samozaščite. 

sprejeli so programske usmeritve za delo Medobčinskega sveta 
t °<S Ljubljana za letošnje leto, na katerih bo temeljilo tudi delo občin-
bfta konference. 

Ko s o govorili o pripravah na programsko volilno konferenco, so 
I j J*iili, da bo 25. marca. V priprave na programsko volilno konferenco 
ni nU***0 v k , J u c i l e v s e osnovne organizacije ZKS, saj bodo do 14. 

%ca ocenile uresničevanje politike zveze komunistov in njenih orga-
! p: J?(.v preteklem letu in oblikovale predloge za programsko usmeritev 
1 /T^iriske organizacije ZK za letošnje leto. 

Akcija za zmanjšanje 
družbene režije 

Tudi pri nas se bomo vklju
čili v najširšo družbenopoli
tično akcijo za zmanjševanje 
družbene režije. Pri Izvršnem 
svetu občinske skupščine bo 
izoblikovana posebna de
lovna komisija, ki jo bo vodil 
član Izvršnega sveta, njeni 
člani pa bodo predstavniki 
vseh družbenopolitičnih or
ganizacij, OZD in samouprav
nih interesnih skupnosti. 

Letos bomo občinski praznik slavili v Bistri 
la h?* bomo občinski praznik 6. maj praznovali 10. maja v krajevni 
„ J? n o « i Verd, so sklenili delegati na zadnji seji občinske skupščine. 

N a vseh ravneh namreč ugo
tavljamo na razraščanje admini
strativnih služb in povečanje 
števila zaposlenih v teh službah 
v primerjavi z zaposlenimi v proi
zvodnih dejavnostih. Zato bo po
trebno celovito analizirati dejan
sko stanje administrativnih služb 
v občini ter ugotoviti vzroke ne
sorazmernega širjenja teh služb 
in povečanja števila delavcev v 
teh službah. Ugotovitve in ocene 
stanja bodo podlaga z a sprotne 
in dolgoročne ukrepe, ki naj z a -
gptove, da se bodo administra

tivne službe zmanjšale v skladu 
z dejanskimi družbenimi potre
bami in možnostmi ob sočasnem 
povečanju kvalitete in učinkovi
tosti dela teh služb. 

Naloga komisije je glede na 
vsebino in cilje izredno po
membna in zahtevna. Vzpodbu
jati mora ustrezno aktivnost vseh 
družbenih struktur in organov, 
odgovornih z a stanje in pristojnih 
za ukrepe, ki naj zagotovo, da se 
bo družbena režija v celoti 
zmanjšala in omejila v družbeno 
sprejemljive okvire. 

-10. maja v Bistri slavnostna seja vseh zborov občinske skupš-
organov družbenopolitičnih organizacij. 

javljanje letošnjega praznika 
i j tudi na obeležitvi 40-letnice 
'n°vitve Osvobodilne fronte slo-
^Sga naroda. Glede na že ute-

'"!! in£ 0 P r a z n o v a n ) občinskega 
-j^ J"*a, ki je vsako leto v drugi kra-
19» skupnosti, je bil na pobudo kra-

jevne konference SZDL Verd izobli
kovan in na seji predsedstva OK 
SZDL podprt predlog. Tako bomo 
letos občinski praznik praznovali v 
KS Verd v Bistri, kjer je bilo že leta 
1941 močno razvito revolucionarno 
gibanje. 

;f&kma za »Evropski pokal« 
na Ulovki uspela nu j 

•t 
d3k° v | ( a postaja pravo zimsko športno središče. To se je pokazalo 

'etos, saj ugodne snežne razmere omogočajo dobro smuko že tri 
*• Največje priznanje našemu smučarskemu središču in seveda 
lalcu Industriji usnja in našim smučarskim delavcem pa je bila ne-
tekma za evropski smučarski pokal za ženske. Tekma je bila v ok-

*!ovenske turneje pod pokroviteljstvom Industrije usnja Vrhnika. 
' s o upravičeno hvalili dobro organizacijo in izvedbo dobro pripravljeno 

*a slalom. Da je prireditev tako dobro uspela, pa nedvomno zasluži 
j|lo vseh 450 ljudi od organizatorjev, članov smučarske sekcije, pripadni-
[JA šolarjev in delovnih organizacij, ki so v tednu dni z marljivim delom 
"i l i da je bila organizacija res na vrhunskem nivoju. 

Dragiša iskreno vič, predsed
nik ZTKO: »Z napori, angaži
ranjem, z združenimi močmi 
smo uspeli izvesti to po
membno tekmovanje. Tako 
uspela prireditev pomeni 
afirmacijo našega dela In do
kazuje, da smo sposobni izpe
ljati tudi Izredno zahtevne pri
reditve. Vsi, ki so bili kakorkoli 
angažirani, zaslužijo vso poh
valo za dobro opravljeno 
delo.« 

Priprave 
na 
III. 

kongres 
samo-
uprav-
Ijalcev 

Koordinacijski odbor z a 
pripravo' l i l. kongresa s a -
moupravljalcev Jugoslavije v 
občini je na svoji prvi seji 
sprejel akcijski program pri
prav na l i l . kongres in sprejel 
sklepe o konkretnih nalogah v 
TOZD, kjer naj se ustanovijo 
akcijski odbori, ki bodo 
usmerjali in spremljali javno 
razpravo v temeljnih sredi
nah. 

Opredelili so naloge akcij
skega odbora v temeljni sre
dini. Analizirali bodo stanje in 
na podlagi ugotovitev in te
meljnih izhodišč in usmeritev 
za lil. kongres, ki so bile ob
javljene v sindikalnem poro
čevalcu, ocenili sedanje ra
zmere in na tej podlagi pripo
ročili svoj program priprav na 
razprave. Iz kongresnih do
kumentov bodo izvršni odbori 
0 0 Z S skupaj z delavskim 
svetom izbrali tiste teme, ki jih 
najbolj zadevajo in na katere 
bodo osredotočili svoje delo. 

Dogovorili so se, da se bo 
iz naše občine udeležil III. 
kongresa samoupravljalcev 
Jugoslavije en delegat, ki ga 
morajo izvoliti do 15. aprila. 

' Peternel je vodil pripravljanje proge, njegov pomočnik pa 
i l-ojze Prek. Lojze Peternel Je poudaril, da ni čudno, da Je 
Izrečenih toliko pohvalnih besed, saj so prizadevni člani 
Jurske sekcije, šolarji, vojaki in fantje iz delovnih organlza-
i frlpavo tekmovanja vložili okrog 3500 delovnih ur In doka-
i** smo Vrhničanl sposobni spraviti »pod streho« še tako 

nbno prireditev, kot je bila ta za evropski smučarski pokal. 

'gdan je tudi 40 vojakov z dvema starešinama sodelovalo pri 
j ta* p r o * * * ' * * ' 8 0 8 "kotorski ml krili« nanjo nanesli veliko 

Steklina je pred vrati 
Steklina je pred vrati naše občine. V bližini meje z viško občino, v vasi 

Ljubgojno pri Horjulu, so uplenili steklo lisico in lahko utemeljeno sumimo, 
da se bodo, če se že niso, tudi na območju naše občine pojavile živali, 
predvsem lisice, ki bodo okužene s steklino. Resda, pri nas še ni bila opa
žena ali uplenjena stekla lisica (vsaj do zaključka redakcije ne), pa kljub 
temu kar lahko rečemo, da nismo samo ogroženo območje, temveč že kar 
okuženo. Glede na to, da so steklo lisico uplenili na sami meji pri Ligojni, je 
upravičena bojazen, da so tudi pri nas že posamezne okužene lisice, saj 
so okužene že vse ljubljanske občine in občina Idrija. 

Izvršni svet je že 3. novembra sprejel odredbo o ukrepih za prepreče
vanje stekline v občini Vrhnika, ki so jo dolžni izvajati vsi občani. Za krši
telje zakon o varstvu živali pred kužnimi boleznimi predvideva tudi visoke 
denarne kazni, najbrž pa ni potrebno posebej opozarjati, saj se moramo 
zavedati hudih posledic te bolezni v primeru okužbe pri ljudeh. 

Kaj pravi odredba? 
»Da bi se preprečila steklina, se na ogroženem območju izvajajo na

slednji ukrepi: 
— zapiranje živali, za katere se sumi, da so zbolele za steklino, 
— zapiranje p|ov, ki še niso stari 4 mesece, 
— nadzorovanje psov in mačk, pri čemer morajo biti psi označeni s 

pasjimi znamkami in privezami ali pa jih je treba voditi z nagobčnikom na 
jermenu, 

— prepoved prometa psov in mačk, 
— preverjanje, kaj je ukrenil imetnik živali ali okužena žival morebiti ni 

prišla v stik z drugimi živalmi, na katere se lahko prenese steklina ali v stik z 
ljudmi 

— zaščitno cepljenje psov in če je treba tudi drugih za steklino dovzet
nih živali, , % 

— pobijanje necepljenih psov in mačk, kakor tudi potepuških psov in 
mačk 

-S ubijanje lisic, glodalcev in druge škodljive divjadi, 
— ubijanje živali, ki so zbolele za steklino in živali, ki jih je ugriznila obo

lela žival, 
— ubijanje živali, ki so prišle v stik z živaljo, zbolelo za steklino oz. živa

ljo, za katero se sumi, da je zbolela za steklino ali cepljenje teh živali in nji
hovo zapiranje za 3 mesece v karanteno, 

— ubijanje živali, za katere se sumi, da so zbolele za steklino, če se ob
našajo drugače, kot je značilno za njihovo vrsto, 

— prepoved odnašanja živalskih proizvodov, živalskih surovin ter 
predmetov, s katerimi se lahko prenese steklina iz okuženega dvoršća in 
od drugod, 

— prepoved odpiranja trupel psčv, mačk lisic in drugih dlakastih živali, 
- zaščitno cepljenje psov proti steklini opravijo delavci Veterinarskega 

zavoda »Krim« Grosuplje, DE Vrhnika, 

— pobijanje neregistriranih, necepljenih, potepuških psov in mačk ter 
pobijanje psov in mačk, katerih posestniki se ne drže predpisanega kon-
tumaca, mora opraviti Veterinarski zavod »Krim« Grosuplje, DE Vrhnika 
na stroške lastnika živali, 

— pobijanje zveri, pižmovk, potepuških psov in mačk so dolžne vršiti 
krajevno pristojne lovske organizacije. 

Trupla pokončanih zveri in pižmovk morajo člani lovske organizacije 
takoj zapakirati v nepropustno vrečo in jo z označbo kraja in dneva odstre
la, oziroma najdbe takoj poslati najbližji veterinarski organizaciji, Veteri
narska organizacija preskrbi laboratorijski pregled možganov take živali, 
veterinarsko-higienska služba pa za neškodljivo odstranitev trupla. 

V izjemnih primerih, ko je zaradi velike oddaljenosti ali nedostopnega 
zemljišča prevoz trupla poginjene ali ubite divjadi iz 1. odstavka tega člena 
težaven, se sme truplo zakopati na kraju odstrela ali najdbe. Jama mora 
biti tako globoka, da je truplo z najmanj meter visoko plastjo zemlje ali ka
menja. ( 

Pse je dovoljeno uporabljati za lov, če so bili dvakrat na leto zaščitno 
cepljeni proti steklini, če imajo pasjo znamko in če so imuni proti steklini. 

Prepovedano je odirati trupla zveri in pižmOvk in jemati lovske trofeje te 
divjadi. 

Lovska organizacija mora prijaviti občinskemu organu veterinarske inš
pekcije odstrel druge divjadi, ki se je vedla nenavadno.« 

Izvršni svet je tudi že imenoval štab za zatiranje oziroma preprečevanje 
stekline. V tem štabu so: Ivan Kobal - predstavnik Veterinarske postaje, 
Peter Roje - veterinarski inšpektor, Franc Kranjc - predstavnik Lovske 
družine Vrhnika, Jani Hočevar - predstavnik Lovske družine Borovnica, 
Ludvik Rom - predstavnik Postaje milice, Mitja Miklič z Notranjskega 
zdravstvenega doma in Anton Gornjak z štaba civilne zaščite. 

Veterinarska postaja pa je takoj, ko so zvedeli, da je steklina v nepo
sredni bližini, imela sestanek z vsemi lovskimi družinami z vrhniške in lo
gaške občine. Dolžnost lovskih družin je namreč, da gospodarijo z lovišči. 
Najpogostejši prenašalci stekline pa so lisice. Zato je nujno, da se njihovo 
število čim bolj zmanjša. Da bi lovce stimulirali za odstrel lisic, bodo lovci' 
za uplenjeno lisico dobili 1000 dinarjev. Polovico bo prispevala posa
mezna lovska družina, drugo polovico fe vsote pa občina. Lovci namreč 
streljajo lisice zaradi kožuhov. Sedaj pa je odiranje kožuhov z lisic, ki so 
lahko stekle prepovedano. Odiranje lahko opravi le oseba, ki je zaščitno 
cepljena proti steklini. Kožuh pa je uporaben le v primeru, ko se v laborato
riju ugotovi, da lisica ni bila okužena. 

Stalno nevarnost za širjenje stekline pa predstavljajo potepuški psi in 
mačke, ki se nenadzorovano gibljejo. Kljub opozorilom je veliko psov od-
vezanih. Zaskrbljujoč je * jdi je tudi podatek, da ni bilo lani v naši občini 
cepljenih kar okrog 90 psov Se poseben problem pa so mačke, ker sploh 
niso cepljene. Ravno psi in mačke so v človekovi najtesnejši bližini, zato 
moramo biti še bolj pozorni in dosledno spoštovati in se ravnati po odredbi. 



Mladinske delovne akcije — šola življenja 
Vodstvo centra za mladinske delovne 

akcije pri predsedstvu OK ZSMS Vrhnika 
je začelo s pripravami na letošnje mladin
ske delovne akcije. Imeli bomo lokalno 
mladinsko delovno akcijo znotraj občine, 
za katero se še nismo natančno dogovori
li, kje bo potekala in kaj bodo delali mladi 
brigadirji, kajti vemo, da je načrtovana de
lovna akcija na Pokoji šču, tokrat ne po 
krivdi mladine, padla v vodo. Največ po
zornosti pa seveda posvečamo sestavi 
naše stalne mladinske delovne brigade 
Ivan Cankar, ki se bo letos udeležila repu
bliške akcije v Istri, z delom pa bodo bri
gadi rke in brigadirji začeli že v prvi izmeni, 
se pravi, od 6. do 27. junija. Na Vrhniki 
imamo zadnja leta nekaj težav s sestavo 
brigad, predvsem se akcij poredkoma 
udeležujejo dijaki in študentje, tako da so, 
denimo, lani ugled naše brigade reševali 
pionirji, ki so se uspešno kosali in delali z 
mnogo starejšimi brigadami v Posočju, pri 
tem pa so jim pomagali še brigadirji iz 
združenega dela. Letos kličemo vse 
mlade, da se v čim večjem številu udele
žijo obeh akcij, tako lokalne kot zvezne in 
to bo najlepši doprinos k nadaljnji izgradnji 
naše domovine. 

Mladinska organizacija, po njenem 
zgledu bi se morale ravnati tudi ostale 
družbenopolitične organizacije, si priza
deva ustvariti take možnosti, da bi de
lovne akcije zajele kar največ mladih. 
Očitno ie, da je med slednjimi dovolj zani
manja za delovne akcije, kar so pokazali 
lanski obiski po OO ZSMS in v osnovni šoli 
in škoda bi bilo, če ne bi omogočili sodelo
vanja tistim, ki to želijo. Na mladinsko pro
stovoljno delo ne smemo gledati samo z 
materialnega stališča oziroma s strani 
materialnih učinkov, ampak je potrebno 
vedno imeti pred očmi vsestranski in ne
precenljiv pomen akcij za mlado genera
cijo in našo domovino v celoti. 

Brigadirsko življenje in mladinske de
lovne akcije so se pokazale kot nezamen
ljive oblike združevanja mladih ljudi. Po
menijo utrjevanje bratstva in enotnosti, 
pomoč nerazvitim krajem, šolo samou
pravljanja. Danes lahko z zanesljivostjo 
trdimo, da smo na akcijah te okvire že pre
segli . Mladinske delovne akcije so postale 
že konkretna šola življenja, dela in uspo
sabljanja. Katerakoli akcija, ki se je je lotila 
mladina, je bila opravljena v določenem 
roku ali celo hitreje. Tu ne gre samo za 
ekonomski efekt, še pomembneje je, da 
naša družba dobi kompletnega mladega 
človeka, ki bo izkušnje, pridobljene na ak
ciji, prenesel tudi v OZD, TOZD in šole. 
Ravno zato mladinske delovne akcije niso 
le sivar mladinske organizacije, ampak 
celotne družbene skupnosti. Preseči mo
ramo predsodke, ki so značilni za neka
tere starše, češ da današnje brigade niso 
niti senca nekdanjih, da se na njih več za
bava kot dela in da so polne romantike; 
preseči moramo potrošniško miselnost 
nekaterih mladih, ki vztrajno trdijo, da se 
bolj izplača iti v službo in dobro zaslužiti, 
da je veliko lepše na počitnicah v gorah ali 
na morju in podobno. Res je, da se na ak
cijah splete tudi kakšna ljubezen, toda 
spričo te normalnosti (vsi smo bili enkrat 

mladi), akcije še ne moremo proglasiti za 
amoralno, res je, da je danes mlademu 
človeku dragocen vsakršen dinarček, še 
večji res pa je, da denar sploh ni vse, saj 
mladi na delovnih akcijah naredijo in doži
vijo stvari, ki jih ni moč ustvariti z nobenim 
denarjem. Prav je, da vsak premisli pri 
sebi in sam spozna te resnice in se tako 
odloči za delovno akcijo, kajti brigadirsko 
življenje pomeni enkraten in nepozaben 
kamenček v mozaiku življenja mladega 
človeka. Kdor tega ne doživi, nima popol
nega mozaika, zato je mladinska delovna 
brigada odprta in pripravljena sprejeti 
vsakogar, ki želi na akcijo, se pravi, željno 
pričakuje pridnih mladih rok. 

i Mladi nikoli niso štedili sebe, ko je bilo 
potrebno graditi, ker so se zavedali, da 
gradijo svojo prihodnost. Na to najbolj 
zgovorno kažejo primeri, kot so: proge 
Brčko — Banoviči, šamac — Sarajevo, 
Doboj — Banjaluka, Nikšič — Titograd; 
mesta: Novi Beograd, Nova Gorica, Tito
grad in še vrsta drugih ... Temu lahko do
damo še industrijske objekte v Sevojnu, 
Kraljevu, Svetozarevu. ., hidrocentrale 
Mavrovo, Jablanica, Zvornik, Novi Vino
dolski ... Tudi letošnja republiška mladin
ska delovna akcija v Istri, na kateri bo so
delovala naša MDB Ivan Cankar, pred
stavlja še en člen v verigi, izpisani v toplih 
srcih in pridnih rokah brigadirk in brigadir
jev. Leta hitijo, čas je naredil svoje, a za
četni skojevski zanos in volja sta še 
močno prisotna. Generacije pred nami so 
doživljale velike zmage na svoji poti v pro
stovoljni graditvi naše domovine. Kdorkoli 
se bo letos odločil, prostovoljcev želimo 
čim več, se bo z brigado podal v Istro, da 
tja vgradi del sebe, del svojega mladost
nega zanosa in navdušenja v največjo 
epopejo naše novejše zgodovine. Naloga 
vseh mladih je, da vestno in dosledno iz
polnjujejo Titove zamisli in želje; z ude
ležbo na delovni akciji pa bo vsak posa
meznik dosegel novo zmago in tako do
kazal, da je in bo ostal takšen, kot je nas 
vse učil tovariš Tito. Tako bo akcija rodila 
akcijo, srečanja mladih ljudi pa trdna prija
teljstva, bratstvo in enotnost. 

Pomen in vlogo mladinskega prosto
voljnega dela je lepo orisal sekretar OK 
ZKS Vrhnika Jože Perpar, ki je nekoč ob 
tej priložnosti v intervjuju za »Pota mla
dih«, kot brigadir veteran dejal: 

»Tudi današnje akcije imajo isti smisel, 
kot nekdaj: kolektivno vodstvo, tovarištvo, 
bratstvo in enotnost. Zaradi vsega tega je 
nujno, da nadaljujemo z mladinskimi de
lovnimi akcijami na vseh področjih in na ta 
način veliko prispevamo k vzgoji mladih v 
socialističnem duhu. Biti morajo tudi pri
spevek k razvoju, da bodo tudi v gospo
darskem smislu upravičene. Danes se 
mladinska organizacija pri formiranju bri
gad srečuje z nekaterimi težavami, kajti 
priče smo komodnosti nekaterih, ki imajo 
druge, morda fizično lažje oblike preživ
ljanja šolskih počitnic in prostega časa, 
posredi so finančne oziroma materialne 
(ne)koristi nekaterih, težko pa je dobiti de
lavce za akcije, predvsem kadar govorimo 
o udeležbi delavcev iz industrije. Bistvenih 

PRIJAVNICA ZA MDB IVAN CANKAR 
v času od 6. junija do 27. junija 1981 na republiški 

MDA ISTRA 1981 
Priimek in ime 

Bivališče 

Rojen-a 

Naslov šole, TOZD 

Delo, ki ga opravljam 

Član OO ZSMS od leta. 

ČlanZK DA od leta NE 

Funkcija v ZSMS 

Član društev 

Dosedanja udeležba na MDA 

V brigadi bi sodeloval na področjih 

Oprema: čevlji štev Štev. brigadirke 

Podpis: 

razlik med mladimi nekoč in danes jaz ne 
vidim, ker gre v obeh primerih za mlade 
ljudi, ki odraščajo, stopajo v življenje, se 
ga veselijo in počenjajo vse tisto, kar je 
bilo mladim vedno pri srcu: da se veselijo 
življenja in se tudi zabavajo. Razlike pa 
vendarle so. Kažejo se predvsem v mate
rialnih pogojih in seveda v tem, da so se 
spremenili odnosi v družbi, ki na svoj 
način vplivajo na odnos mladih do okolja 
in vsega, kar jim je dano. Mislim, da je 
danes temeljno in najpomembnejše vpra
šanje, kako vzgojiti v mladih zavest, da je 
mogoče živeti samo od dela in da je delo 
edino merilo človekove vrednosti. K ure
sničitvi tega cilja pa nedvomno lahko 
ogromno prispevajo prav mladinske de
lovne akcije in udeležba mladih na njih« 

Delo je nuja in ponos človeka v samou
pravni socialistični družbi. Le tako se 
lahko ustvarijo pogoji za realizacijo oseb
nih in skupnih interesov. Mladinske de
lovne akcije so izredna priložnost, da mlad 
človek zaživi in občuti to družbeno kvalite
to, kjer se osebni interesi prelivajo v 
skupne in dajo možnost vsakomur, da 
sprosti svoje ustvarjalne sposobnosti To 
možnost pa si ustvarijo brigadirji sami, ko 
s svojo kreativnostjo in dogovarjanjem 
spodbujajo sami sebe, da vsakdo v 
spektru razno raznih dejavnosti najde 
svoje mesto pri oblikovanju življenja in 
dela na akciji. 

Prav je, da se ob tem spomnimo še 

besed tovariša Tita, ki je v enem izmed 
svojih govorov dejal: 

»Mladi ljudje morajo vedeti, da je ta 
družba njihova, da jim odpira velike per
spektive, vendar se morajo tudi sami bo
jevati v organih samoupravljanja in pov
sod drugod, za njen napredek, za interese 
naše socialistične skupnosti, za svoje in
terese!« 

Brigadirke in brigadirji! -
Ker vemo, da ste pripravljeni pomagati 

nerazvitim krajem in ste se pri sebi že od
ločili sodelovati na mladinski delovni akci
ji, pa najsi bodi na lokalni znotraj občine ali 
republiški mladinski delovni akciji v Istri, 
vam svetujemo, da poiščete predsednika 
svoje osnovne organizacije ZSMS ali pa 
se osebno, brez tiste sramežljive treme, 
katera se vas tolikokrat drži, zglasite na 
občinski konferenci ZSMS Vrhnika, Can
karjev trg 8, kjer boste dobili vsa podrob
nejša navodila in izvedeli, karvas morebiti 
še zanima. Tam lahko tudi izpolnete pri
javnico za udeležbo na mladinski delovni 
akciji, toliko pa je tudi potrebno storiti z 
vaše strani, center za mladinske delovne 
akcije pri P OK ZSMS pa bo poskrbel, da 
vse, kar smo napisali, ne bodo samo ob
ljube. Pridite, resnično vam ne božal, kajti 
sodelovati na akciji je za mladega človeka 
enkratno doživetje in tudi vsaka pridna 
roka je v naši brigadi zelo dobrodošla in 
cenjena. Brigadirski pozdrav! 

F. T. 

Ob visokem življenjskem jubileju prvoborcev Franca Pe
telina (70 let) in Viktorja Kima (60 let) je predsednik občin
ske skupščine priredil sprejem, ki so se ga udeležili tudi 
predstavniki družbenopolitičnih organizacij In krajevnih 
skupnosti in jima izročil spominsko darilo. 

V 
spomin 
Tonetu 
Voljču 

Oblikovan je program proslav 
Koordinacijski odbor za proslave in prireditve pri OK SZDL je 

razpravljal o oblikovanju letošnjega programa proslav in priredi
tev. Sprejeli so stališča, da moramo tudi letos ravnati racional
no, brez nepotrebnih stroškov, namen proslav in prireditev pa 
mora biti jasno opredeljen in da morajo biti sredstva za njihovo 
realizacijo zagotovljena vnaprej. 

Glede na to so dali usmeritev,' 

Ko sva se pred kratkim še srečala na ulici, sva — ki ! a *o 
vedno—malo pokramljala. Tedaj nisem niti slutil, d a s e W ' i d a 
življenje Toneta Voljča tako kmalu izteklo. 0 r r K 

trat r 
Kot najmlajši sin devetčlanske družine je v mladosti po, ;g-| 

magal očetu na kmetiji. Doraščal je in spoznal, da doma n 
bo za vse kruha. Odšel je, se izučil kovinske obrti in bih K r a 

službi v Ribnici na Pohorju, vendar tam ni dolgo ostal. Do ;(eje, 
motožje in možnost zaposlitve sta ga pripeljala nazaj nt »rebiv 
Vrhniko, kjer si je ustvaril družino. njena 

Prišla je druga svetovna vojna in z njo okupacija našj J°''š 
dežele. Ustanovila se je Osvobodilna fronta. In kmalu gaj, ^ e 

brat Ignac-Fric, revolucionar in borec za delavske pravice ]

 l m i 

ki ga večletna robija ni odvrnila s poti, po kateri je kred, J e-
pritegnil v organizirano delo Osvobodilne fronte. Tone" 0 c 

vsi domači pa so mu sledili. *—» 

Prišel pa je čas, ko se je moral pred okupatorskimi ovi 
duhi umakniti z Vrhnike. Poiskal si je službo v Logatcu 
Tudi tam se je kmalu pridružil sodelavcem Osvobodili 
fronte. Začetnega dela, pomoči partizanskim borcem, p' 
ni prekinil tudi naslednja leta. Niso ga uplašile okupatorski 
ječe, internacija in domači izdajalci. Vsem je kljuboval. Po
končani vojni se je kmalu znašel med tistimi, ki so obnavlja 
porušeno domovino. Sodeloval je v delovnih akcijah. Veli 
delež truda in volje pa je vložil na delovnem mestu p 
gradnji Kovinarske. Tarrl je vgrajen košček njegovega 
dela. Tam je daroval del svoje mladosti in življenja. 

Vsa leta je sodeloval v družbeno-politični dejavno^ J 
naše občine. Bil je tudi predsednik upravnega doma f* f p 
Belem Križu. Imel je še več misli in načrtov, ki pa jih ni do C 
končal. Zajela ga je bolezen, in mu na kraju iztrgala življe 
nje. Toda ostal nam bo v spominu njegov svetel lik. 

KAREL ŠTIRI 
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S T R O K O V N E KNJIGE: ^ n u 
Ameln H. von: Centralno 

da naj bodo letos osrednja ob
činska praznovanja: 

— občinski praznik, s katerim 
bi obeležili tudi dan O F , praznik 
dela, obletnico smrti tovariša 
Tita in dan zmage; 

— dan vstaje bomo letos 
praznovali na Jesenovcu na 
mestu, kjer je bila ustanovljena 
prva partizanska četa na našem 
področju, 

— dan JLA , ker tudi naša ar
mada letos praznuje visok jubilej 
in se bodo praznovanju priključili 
tudi občani. 

Letošnje leto je še posebej 
slavnostno, saj praznujemo 40-
letnico vstaje, zato bo temu jubi
leju posvečena celotna dejav
nost vseh družbenopolitičnih or
ganizacij. Ravno tako bo obele-
žitev 40-letnice intonirana na 
proslavah v delovnih organizaci
jah. Člani koordinacijskega od
bora so bili tudi mnenja, da mo
rajo biti ob jubilejnem letu še v 
večji meri poudarjene pridobitve 

socialistične revolucije v pro
gramih vzgojno izobraževalnih 
ustanov. Tudi vsa praznovanja v 
krajevnih skupnostih bodo tako 
intonirana. 

K O pa je krajevnim skupno
stim predlagal, predvsem tistim, 
ki le redko pripravljajo proslave 
za karjane, mednje sodi tudi 
naša največja krajevna skup
nost, da ob pomembnih prazni
kih pripravijo za svoje krajane 
proslave in prireditve. 

Na K O so se na osnovi pobud 
in predlogov pripravili okvirni ko
ledar pomembnejših prireditev in 
proslav in opredelili nosilce: 

— 8. februar — Prešernov dan 
— 7. marec — 120 let rojstva Jo

žeta Petkovška 
— 8. marec — dan žena 
— april — štafeta mladosti 
— 27. april — ustanovitev OF 
— 1. maj — praznik dela 
— 4. maj — obletnica smrti tov. 

Tita 
— 6. maj — občinski praznik 
— 9. maj — dan zmage 

— 10. maj — rojstni dan Ivana 
Cankarja 

— 21. maj — dan RVO in PVO 
— 25. maj — dan mladosti 
— maj — kurirčkova pošta 
— junij — »Bistra 81« — kulturni 

dnevi 
— 4. julij — dan borca 
— 5. julij — 75-letnica čebelarske 

organizacije Vrhnika 
— 16. julij — dan tankistov 
— 22. julij — dan vstaje Srečanje 

na Jesenovcu, kjer je bila ustanov
ljena prva partizanska četa v občini 
(točen datum še ni določen — pred
vidoma 10. avgust) 

— - Kraguljev memorial v Razorski 
dolini 

— avgust — srečanje Skojevcev 
pri Voljčevi hiši 

— september — srečanje borcev 
in aktivistov Notranjske v Cerknici 

— 29. september — dan pionirjev 
— 1. november — dan mrtvih 

(Drča) 
— 29. november—dan republike 
— 11. december — obletnica 

Cankarjeve smrti 
— 22. december — dan JLA 
— Novoletno praznovanje 

Prazniki KS: 
- Borovnica 10. 3. 

— Verd 2. 2. 
— Bevke 27. 8. 
— Ligojna 8. 6. 
— Dragomer 6. 5. 
— Zaplana 17. 6. 
— Drenov grič 6. 9. 

NOVOSTI 
V CANKARJE 

KNJIŽNICI 

Obvestilo organizacije ZZB NOV Vrhnika 
Vse člane naše organizacije kakor tudi druge 

občane obveščamo, da je bil v letovišču Banjole pri 
Pulju v letu 1980 zgrajen pokrit bazen z ogrevano 
morsko vodo. 

Dom bo odprt od 15. marca 1981 do 5. januarja 
1982. Ista. 

V predsezoni in posezoni bodo sobe ogrevane 
in bo odprt bazen z ogrevano morsko vodo. 

Cene za čas od 15. 3 . -25 . 
in od 5. 9. 81—5. 1. 1982 

Cene za čas 
od 25. 6 . - 5 . 9. 

štiriposteljna soba 170.— 230.— 
Dvoposteljna soba D-1 in D-3 190.— 250.— 
Dvoposteljna soba D-2 210.— 270.— 
Nečlani doplačajo dnevno po 40.— din. 

Letos je organiziran tudi poseben avtobus za 
prevoz v Banjole in nazaj za skupno ceno 350.— 
din. V to ceno je vključen tudi prevoz prtljage. 
Enako ceno boste plačali tudi za otroke, če bo imel 
lastni sedež. 

Kdor želi letovati v zdravilišču Karlovi Vary, plača 
po 300.— din (nečlani 340.— din). 

Izleti, ki bodo organizirani v letu 1981: 
Ljubljana — Beograd — Titovo Užice — Zlatibor — 
Kraljevo — Beograd — Ljubljana. 

Odhod iz Ljubljane 24. aprila ob 22.15 v turistič
nih spalnikih. 27. aprila bo obisk hiše cvetja in 

muzeja 25. maj. Nato povratek v Ljubljano. Cena 
izleta za upokojence 3.340.— din, za ostale udele
žence 3.450.— din. 

Prijave sprejemajo vse Krajevne organizacije ZB 
in občinski odbor do 20. marca. » 
Enodnevni izlet: Vrhnika — Gonars — Devin — 
Seseljan — grad Miramare — Vrhnika. 

Izlet bo v soboto, 30. maja. Cena izleta bo 480.— 
din. Prijave sprejemajo vse Krajevne organizacije 
Z B in občinski odbor Z Z B N O V do 30. aprila. 

Enodnevni izlet v Pomurje: Vrhnika — Trojane — 
Ormož — Ljutomer — Radenci — Petanjci — Gaj 
spominov — Radgona — Maribor — Celje — 
Vrhnika. 
Cena izleta je 750.— din. 
Izlet bo 27. junija. 
Prijave do 31. maja. 
Dvodnevni izlet: Ljubljana — Mostar — Čapljina — 
Stolac — Split — Ljubljana. 

Predvidena cena izleta za upokojence 2.250.— in za 
ostale 2.380.—din. 

Izlet bo 25. 9. z odhodom ob 19.05 iz Ljubljane v turi
stičnih spalnikih. 

Povratek v Ljubljano 28. 9. ob 7.25. 
Prijave do 30.8.1981. . 
Pri vseh izletih so vračunani celodnevni penzioni. Le 

pri izletu v Gonars ni vračunano in predvideno kosilo. 
Organizacija si pridržuje pravico, da preneha z zbira

njem prijav, ko bo avtobus poln. 
Občinski odbor ZZB NOV 

Vrhnika 

uri v 

ŠAHOVSKI K L U B 
BOROVNICA 

RAZPIS IN PRAVILNIK 
za ekipno hitropotezni turnir 

1. V počastitev Krajevnega praznika 8. 3. 1981 ob 8. 
prostorih Krajevne skupnosti Borovnica. 

2. Ek ipa šteje 4 člane in I rezervo. 
3. Pravico nastopa imajo vse Vaške skupnosti KS r.a po

dročju občine, delovne organizacije, društva, J N A in ob
čani, ki organizirajo samostojno ekipo. 

4. Igralo se bo 20 minut za celo partijo. Čas se meri s šahov
sko uro. 

5. V slučaju delitve mest odloča: 
— boljši uspeh proti zmagovalcu 
— večje število zmag 
— po Sonneborn sistemu. 

6. Vse ekipe dobijo diplome, prve tri ekipe pa še medalje. 
7. Stroške nosijo ekipe same. 
8. 7. rekviziti razpolaga Šahovski klub Borovnica. 
9. Prijave poslati do 6.3. 1981 na naslov: Šahovski klub Bo

rovnica. 
10. Sodnik turnirja odredi U O ŠK Borovnica. 
11. Pred pričetkom se izbere tričlansko razsodišče, ki rešuje 

pritožbe in pritožba je tu dokončno rešena. 
12. Pravilnik se prečita pred pričetkom turnirja. 

Predsednik ŠK: 
Makovec Janez 
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Titova poslednja bitka 
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LEPOSLOVJE 
MLADINSKO: 

Arrabal F.: Piknik na boji* 
Bevk F.: Pomediška 
Filipič F.: Slava Klavora 
Glazer A. : Žigažaga 
Hadžič F.: Sprta abeceda 
Ingolič A. : Velika stavka , 
Jones T. G. : Harfa na vod' 
Kajzer J . : Štirje srčni možjjj 
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Majer V.: Medved v izložb] 
Mate M.: Padala so zatemn1 
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Sinko nagajivi 
Šubic I.: Tiskarna Urška 
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Vipotnik J . : Edvard Kard« 
Zakaj teče pes za zajcem 
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OBISK V ZAPLANI 
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V mesecu februarju smo z namenom, da bi izvedeli kaj več o 
'lenju in delu tamkajšnjih krajanov, obiskali krajevno skup-

'8t Zaplana. Zanimali so nas njihovi uspehi in težave, s kate-
P se srečujejo pri delu, kmetijska dejavnost na vasi in kako je 
'njihovi sredini potekalo oblikovanje planov za naslednje sred-
teročno obdobje. Prijazni in gostoljubni Zaplančani so potešili 
!*fa radovednost in iz prisrčnega razgovora se je dalo ugotovi

ta njihovi krajevni skupnosti posvečamo še vse premalo po
lnost i , prošnje in moledovanja krajanov pa v mestu največ-
Jrat naletijo na gluha ušesa. Da to drži, so nas prepričali krajani 
•plane sami. 

Krajevna skupnost Zaplana 
eJe 54 hišnih številk in ima 216 
[sbivalcev. Je precej razpoteg-
i6r>a, saj so hiše posejane po 
'toliških zaselkih, ki so eden od 
t r u 9ega precej oddaljeni, sedaj 
Rimskem času tudi po več ur 
°J6. Nemalokrat je potrebno 
^'o od soseda do soseda v po-

morajo posamezniki iz oddaljenejših 
zaselkov voziti precej daleč na 
zbirno mesto in čeprav so med seboj 
dogovorjeni, da to počno izmenično 
v vsakem zaselku, ob sedanji dragi
nji goriva to odžre lep kos zaslužka 
vsakemu posamezniku. Kmetje v 
Zaplani so med drugim opozorili, da 
je njihovo delo v tej družbi premalo 
cenjeno in da kot proizvajalci po
membnih življenjskih artiklov malo 

sklenili, da bodo ustanovili svoj 
odbor, letos pa se jim bodo te želje 
po vsej verjetnosti uresničile. Tako 
jim bo delo precej olajšano in s sode
lovanjem mladinske organizacije 
bodo skrbeli, da se bodo ohranile re
volucionarne tradicije NOB v Zapla
ni. 

Med najaktivnejšimi je v Zaplani 
gasilsko društvo, dasi za seboj še 
nima kakšne posebne zgodovine, 
saj je razmeroma mlado, staro komaj 
sedem let. Ima 47 aktivnih starejših 
članov, načrtno pa se dela tudi z 
mladimi in pionirji so že dobro uspo
sobljeni. Tako so stari in z njimi naj
mlajši vsak trenutek pripravljeni po
hiteti na pomoč in v borbo z ognje
nimi zublji. Gasilsko društvo Zaplana 
je pobrateno z gasilci iz Črnuč, zelo 
dobre odnose pa ima s tovariši iz 
Spodnje Idrijejn s Hrovatini nad An
karanom. Lani so sredi vasi zgradili 

vendar temu ni tako. Glavni in naj
večji problem, ki tare Zaplanince, so 
komunalne storitve. Ako je ta pro
blem čez poletje za malenkost manj 
občuten, postane v zimskem času 
najbolj žolčen. Zaplana ima vsega 
skupaj 20 kilometrov uporabnih cest, 
katere je dolžno vzdrževati komu
nalno podjetje Vrhnika. Včasih so 
zasnežene ceste plužili kmetje s 
konjsko vprego in raztegljivimi plugi, 
sedaj ko so jih zamenjali komunalci z 
modernejšo in pripravnejšo opremo, 
pa ceste ostajajo največkrat nesplu-
žene in neposute oziroma poledene
le. Letošnjo zimo ni zaleglo nobeno 
posredovanje krajevne skupnosti. 
Komunalcev ni bilo na spregled, češ 
da s kamioni ne morejo plužiti cest v 
Zaplani, medtem ko so gredarje raz
poredili po mestu, verjetno pa lede
nih cestišč v Zaplani niso bili spo
sobni niti posuti, kajti prošnjam kra-

tedaj tako oslabi, da kmetje ne mo
rejo opravljati del z nekaterimi stroji, 
kot so puhalniki za seno, ventilacija 
za sušenje krme in podobno, oslabi 
pa tudi razsvetljava. Domačini imajo 
doma večinoma kapnice, poleg njih 
pa hidrofore, ki se zaradi prešibkega 
toka ne morejo sami avtomatsko iz
klapljati, kar povzroča vrsto nevšeč
nosti gospodinjstvom. Veliko del in 
obveznosti pri napeljavi in razširitvi 
električnega omrežja so napravili 
krajani sami, tu mislimo predvsem 
na izkope jam za električne drogove, 
trd skalnat teren pa jim precej otež-
koča delo. Krajani so rešitev ome
njenega problema elektrifikacije 
predvideli v petletki, ki je pred nami, 
toda če DES ne bo spremenil mače
hovskega odnosa, kakršnega je do 
tega problema pokazal za sedaj, jim 
za kaj takega ostaja le malo upa
nja. 

likor jih je bilo na razpolago, po
trebno razdeliti čim bolj racionalno. 
Vloženega je bilo veliko truda, da so 
dobili telefon tisti najoddaljenejši za
selki. Zategadelj se ni nihče razbur
jal, čeprav je na tihem tudi sam pri
čakoval v domači hiši telefon, mar
več so vsi pokazali veliko mero ra
zumevanja do oddaljenejših sokra-
janov, katerim je telefon v primeru 
bolezni, ognja, nesreče ali denimo, 
nujnega veterinarskega posega po
treben in obenem najhitrejša pot do 
pomoči. Postopoma načrtujejo do 
leta 1985 še razširitev telefonskega 
omrežja. 

Tako smo zaključili odkritosrčen 
pogovor s krajani Zaplane in se iz
črpno pomenili o njihovem delu, 
uspehih in težavah, obenem pa mo
ramo priznati, da jih bomo z veseljem 
še kdaj obiskali. Vemo, da ta sesta
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O življenju in delu v krajevni skupnosti Zaplana so govorili: 

Jožica Slabe, 
predsednica 
0 0 ZSMS 

Anton Jereb, 
predstavnik 
organizacije 
ZZB NOV 

Rado Pivk, 
delegat SIS za 
varstvo pred 
požari 

Minka Albreht, 
članica predsed
stva 0 0 ZSMS 

Ivan Trček, 
predsednik 
krajevne 
skupnosti 

Franc Lukan, 
narodna zaščita 

Martin Mesec, 
predsednik 
krajevne 
konference 
SZDL 

Gregor Mesec, 
predsednik 
Gasilskega 
društva 

Franc Jazbar, 
kmet — delegat 
v zboru KS 

J N i e z n i h zaselkih pridno peša-
Domačini se večinoma uk-

JrJajo s kmetijstvom, čeprav je 
avih kmečkih posesti v vasi 
"flo dvanajst, medtem ko so 

^ali tako imenovani polkmetje, 
8 r imajo poleg dela doma še 
, težnosti v službi oziroma so 
6 d no zaposleni. Zadnje dni v 

N n u je v Zaplani posebej ži-
ofahno, kajti z vseh koncev prihi-
,n° Počitničarji, z a katere je vas z 

l f iU°l ico prava meka, saj je po 
?koliških azih in vzpetinicah 
•raslo že okoli 500 vikendov, 
' 6 rJetno pa se bo letos njihovo 
javilo še povečalo. Domačini in 
^endaši se nekako razumejo, 
psi so slednji nemalokrat 
, °lčne točke razprav, toda o tem 

, i asneje. Ko človek pride v vas, je 
nekam mirno in tiho, samo 

£~asni lajež psov moti spo
d i l o idilo, opozorjeni pa smo 

da so toliko živahnejši se-
r a nki krajevne skupnosti, na ka-
|- rih se krešejo mnenja in sta

vi 8 ca vaščanov, ki se dobijo sku-
P a i vsako prvo sredo v mesecu. 

Odnosi znotraj krajevne skupnosti 
C*^obri. Krajani se med seboj razu
mio, pripravljeni so pomagati drug 

ii ̂ gemu in kadar se odločijo za ak-
Jj| ; ki so pomembne za nadaljnji ra
te' ' n d e l ° v a n i e krajevne skupnosti, 
^ 2elo enotni. Nekaj težav imajo v 
ij^ovski politiki, kajti za opravljanje 

Vodenje nekaterih del nimajo do-
j V™) strokovno usposobljenih kadrov. 

^udem za tako aktivno delovanje 
? 0 , r a j krajevne skupnosti zmanjka 
»??a> zakaj preobremenjeni so z 
T'rn v službi in doma na kmetijah, 

u jfcfi? na začetku smo poudarili, da se 
s k'an' Z a P ' a n e večinoma ukvarjajo 
J^ietijstvom. Prizadevanja starej-
J ' S o usmerjena v to, da bi čim večje 
u?v'lo mladih ostalo doma na kmeti-
J 1 Da se jim bodo ta prizadevanja Ces,ovala

 v P o z i , i v n e r n smislu, bo 
ffv'rebno v marsičem spremeniti politi lr 
J * 0 , predvsem v odnosu mesto 

sicer bo dolina za mlade zmeraj 
|j|Privlačna. Več pozornosti bo po-
i?Pno posvečati razvojnim možno-

na vasi in v kmetijstvu, seveda 
werrieniti odnos posrednikov do in-

x'dualnih kmečkih proizvajalcev. V 
Plani vsekakor ni lahko biti kmet. 'adi razgibanega hribovitega te-

|e strojno obdelovanje zemlje 
{̂ •Malokrat nemogoče in tudi peš
ali3 t l a ' k i s o m o c n o propustna za 
jjto, niso preveč kakovostna, da bi 
pj* njih lahko pridelovali. različne 
i. 'Isčine, katerim v kmetijstvu da-
jj^o prioriteto. Pomemben dejavnik 
d [̂ adalje vreme in daljša sušna ob-
$ ?ia čez leto lahko bistveno zmanj-
ffi pridelek ter tako uničijo kmetov 
HJ?' Glede na vse to se domačini 
flVeč ukvarjajo z vzrejo živine in z 
Urarstvom. V hlevih marljivih Za-
' t e ? ' a n o v ' e v t e m ' a s u približno 
-,|<_ 9lav živine, to pa je nedvomno 
d r 'epo število. Kmetje so poudarili, 
j * ?eio dobro sodelujejo s kmetijsko 
*&rug0 Vrhnika. Mleko, ki ga kmetje 

Raja jo vrhniški mlekarni, sodi med 
M a " , e * n e jše , z najvišjimi tolšča-
liih ^ a ' ' ' k r m a ' e d 0 0 ! ^ i n , D r e z poseb-
^ Umetnih dodatkov. Nekaj'težav 

Pojavlja pri oddaji mleka, ker ga 

zaslužijo, medtem ko najrazličnejši 
posredniki in administratorji v kmetij
stvu dobro živijo na račun njihovih žu
ljev. Zavzeli so tudi odločno stališče 
do vrhniške klavnice in ne skrivajo 
razočaranj, kajti večina vseh kmetov 
v občini se je izrekla za adaptacijo in 
nadaljnje obratovanje klavnice. Če
prav posameznik spričo prevozov 
živine drugam verjetno ne bo oško
dovan, ampak bo morala breme 
izgub prevzeti na svoja ramena kme
tijska zadruga, so kmetje opravičeno 
nejevoljni, ker beseda večine na 
Vrhniki tako malo oziroma nič ne 
velja. Če ob vsem tem še premalo 
vlagamo v razvojne možnosti, če se 
ne najde denarja za modernizacijo in 
realnih smernic, po katerih naj bi po
tekala kmetijska dejavnost na vasi, 
potem je jasno, da se mladina raje 
odloča za mesta in zapušča kmetije. 

Kar se tiče preskrbe, ima Zaplana 
svojo trgovino v stari šoli. Ni ravno 
velika ali preveč založena, v njej pa 
se dobijo nekatere najosnovnejše 
stvari, ki jih krajani potrebujejo, tako 
da jim ni potrebno za vsako malen
kost hoditi v mesto. Žal se,ne dobi 
kruha, ker dovoz iz vrhniške pekarne 
še ni urejen, zato morajo domačini to 
osnovno živilo kupovati v mestu, 
največkrat pa ga kar doma zamesijo 
pridne roke gospodinj. Navajeni na 
skromnost so krajani izrazili zado
voljstvo nad založenostjo domače 
trgovine, seveda pa bodo morali na 
tem področju v bodoče več razmiš
ljati, Če bodo z majhno trgovino.želeli 
zadovoljiti čim več svojih potreb. 

V zadnjem času v vasi aktivno de
luje tudi mladinska organizacija. So
delovanje mladih s starejšimi vaš-
čani se vedno bolj krepi, mladi so 
vključeni v vse organe krajevne 
skupnosti in tako jim je dana mož
nost, da skupaj z ostalimi vplivajo na 
oblikovanje svoje sredine. Ob tem 
moramo poudariti, da mladinska or
ganizacija v Zaplani še ni popolnoma 
izkoristila vseh ponujenih možnosti, 
delno zaradi tega, ker je mladina 
komaj začela s svojimi aktivnostmi, v 
veliki meri pa spričo tega, ker je mla
dim po uspešnem dogovarjanju za 
nekatere akcije zmanjkalo poguma. 
Seveda so bile nekatere njihove ak
cije znotraj krajevne skupnosti zelo 
uspešne, uredili so si tudi svoje mla
dinske prostore v stari šoli in poleg 
plesov pripravili nekaj kulturnoza-
bavnih večerov in samo slaba pro
paganda je kriva tega, da je bil odziv 
na naštete akcije manjši, kot so 
mladi pričakovali. Za letošnje leto 
načrtuje mladinska organizacija ne
katere delovne akcije v Zaplani, po
magali bodo kmetom pri delu na po
ljih, predvsem pa si prizadevajo še 
poglobiti dobre odnose s starejšimi 
in po svoje pomagati k nadaljnjemu 
razvoju in uspešnemu delu krajevne 
skupnosti. 

V vasi je tudi enajst članov organi
zacije ZZB NOV, ki pa zaenkrat še 
nimajo svojega odbora, ampak so 
povezani z odborom borcev v Podli-
pi. Letno imajo tri do štiri skupne se
stanke, na katerih še pogovarijo o 
poteku raznih akcij in nadaljnjem de
lovanju. Čez leto prirejajo izlete za 
člane, ob najrazličnejših priložnostih 
pa se spomnijo tudi ostarelih in one
moglih. Borcem iz Zaplane je težko 
hoditi na sestanke v~ Podlipo, kajti 
nekateri so že precej v letih, zato so 

nov, posodobljen dom, v katerega so 
krajani vložili 18.000 ur prostovolj
nega dela, posojilo v vrednosti 50 
starih milijonov pa odplačuje SIS za 
varstvo pred požari. Gasilci imajo 
tudi nekaj nevšečnosti, predvsem pri 
financiranju oziroma nakupu opreme 
za gašenje gozdnih požarov. Pri na
kupovanju te nadvse pomembne 
opreme so se gasilci obrnili na 
gozdni obrat Vrhnika, da jim bi ka
korkoli finančno pomagali, žal, pa z 
gozdarji niso našli skupnega jezika 
in tako z nakupom omenjene 
opreme ni bilo nič. Vemo, da je Za
plana s svojo okolico zelo privlačna 
za izletnike in da lahko že najmanjša 
neprevidnost katerega od njih pov
zroči nesrečo. Tega si zagotovo 
nihče ne želi, a če bo morda zgorelo 
nekaj' sto hektarov gozda, se bo 
najbrž tudi denar za gasilce oziroma 
za nakup opreme zagotovo dobil. 
Gasilsko društvo Zaplana, čeprav 
mlado, je prejelo nekaj visokih priz
nanj, med njimi srebrno in bronasto 
priznanje Osvobodilne fronte, letos 
pa je sprožen predlog za dodelitev 
plakete Ivana Cankarja. 

Po vsem, kar smo zapisali do 
sedaj, si bo kdo mislil, da je v krajevni 
skupnosti Zaplana vse lepo in prav, 

janov so ustregli šele delavci komu
nalnega podjetja Ljubljana, Ki so 
prišli posipat. Z vso resnostjo so se 
očiščevalnih del lotili krajani sami. 
Navkljub prizadevanjem je Marinčev 
grič zaradi žametov in visoke snežne 
odeje ostal za nekaj časa preprosto 
odrezan od sveta, v primeru bolezni, 
ognja ali podobne nesreče, pa se ne 
bi dalo veliko pomagp.ti, ker je bil do
stop nemogoč. 

Delavni in skromni Zaplančani mo
rajo pozimi spričo tega vstajati ure in 
ure prej, če hočejo priti pravočasno 
na delo in v šolo, zato so poteze od
govornih tovarišev, ki samo obljub
ljajo, češ: »bo že, bo že« in v mestu 
na ta problem gledajo docela brez
skrbno, povsem nerazumljivo in 
neodgovorno. 

Pereč problem v krajevni skupno
sti je elektrifikacija. V vasi so uredili 
in napeljali elektriko leta 1952, vaš-
čani pa so morali zanjo takrat odšteti 
velike denarje. Danes se je število 
uporabnikov močno povečalo, po
sebej veliko odjemalcev je vikenda-
šev, zato krajevna skupnost planira 
izgradnjo novega, močnejšega 
transformatorja. Ob koncu tedna je 
poraba energije največja, tok pa 

Problemov pa s tem še ni konec. 
Veliko razprav v krajevni skupnosti 
poteka okrog vodooskrbe in telefon
skega omrežja. Izgradnjo in ureditev 
vodovoda predvidevajo v tem sred
njeročnem obdobju. Na njihovem 
območju je nekaj pomembnih vodnih 
virov, ki zadostujejo potrebam vasi, 
vendar so zaenkrat neizkoriščeni in 
nekateri premalo zavarovani. Tako 
so ji na važnem nahajališču vode 
pred nedavnim nekdo postavil vi
kend, verjetno pa to ni edini primer in 
tako ravnanje bo potrebno v bodoče 
preprečevati. Dasiravno imajo doma 
vsi kapnice, so se odločili za izgrad
njo vodovoda in po uspešnih dogo
varjanjih, ki pa še niso,zaključena, 
bodo naredili priključek na glavno 
žilo napeljave vodovoda, ki ga za 
svoje potrebe gradijo pripadniki JLA. 
Slednji so pokazali veliko solidarno
sti z vaščani Zaplane, ki to zelo ce
nijo in upajo, da bodo tako v tej pet
letki dobili tudi svoj vodovod. 

Tudi za telefonsko omrežje je bilo 
precej zanimanja. Vaščani so odloči
li, da se jim zavoljo »luksuza« tele
fona ne izplača napeljevati, obenem 
pa so pokazali precejšnjo uvidevnost 
drug do drugega in se med seboj do
govorili, da je telefonske številke, ko-

vek ne bo veliko spremenil obstoje
čih nepravilnosti v Zaplani, ne bo za
krpal vseh gnojnih ran, o katerih smo 
se pogovarjali, zato pa naj bo v ra
zmislek vsem, predvsem tistim, ki se 
še ne zavedajo dovolj, da moramo 
tudi krajevni skupnosti Zaplana po
svetiti več pozornosti. Le na ta način 
bodo želje tamkajšnjih krajanov 
lahko postale resničnost, obljube, 
prihajajoče iz mesta, pa ne bodo 
ostajale samo obljube. Nepravilnosti 
okrog komunalnih storitev, elektrifi
kacije in podobni problemi, ki se po
javljajo na vasi, niso samo stvar do
mačinov, ampak zadevajo celotno 
družbeno skupnost. Ako vaščani ne 
bodo imeli urejenih najosnovnejših 
pogojev in v kolikor v mestu ne bomo 
pokazali dovolj zanimanja zanje, je 
zaman pričakovati, da bodo mladi 
ostajali doma na kmetijah. Zavedati 
se moramo, da so le natančno opre
deljene smernice razvoja neke vasi, 
v tem primeru gre za Zaplano, in pri
pravljenost celotne družbe za sovla-
ganje tako materialnih kot finančnih 
sredstev v ta razvoj, porok, da bodo 
mladi ostali na vasi. 

Tekst: F. T. 
Foto: M. U. 

Enotna obdavčitev občanov 
Davčna politika za leto 1981 prinaša nekaj bistvenih novosti. Z do

govorom o usklajevanju davkov na območju Slovenije je potrebno 
zagotoviti enotno obdavčitev občanov. Predvideno je, da bodo ob
veznosti plačevanja davkov določene tako, da se z njimi trajno 
vzpodbuja zavezance k večji produktivnosti dela, da občani prispe
vajo k zadovoljevanju splošnih družbenih potreb v sorazmerju s 
svojimi materialnimi možnostmi, to je, da več prispeva tisti, ki do
sega večji dohodek. 

Da bi bili zagotovljeni ustreznejši pogoji za učinkovito organizacijo ugo
tavljanja in pobiranja davkov od občanov za posamezno družbeno-poli-
tično skupnost, so bile ustanovljene v občinah uprave za družbene prihod
ke. Poleg davkov naj bi le-te odmerjale in pobirale prispevke občanov za 
vse samoupravne interesne skupnosti na področju družbenih dejavnosti. 
Na podlagi ustreznih sporazumov pa uprave za družbene prihodke lahko 
odmerjajo in pobirajo prispevke in druge obveznosti občanov tudi za druge 
samoupravne organizacije in' skupnosti. Tako naj bi davčni zavezanec 
svoje finančne obveznosti poravnal na enem mestu. 

Bistvena novost, ki jo predvideva dogovor o usklajevanju davčne poli
tike v letu 1981, je Obdavčitev kmetijske dejavnosti po dejanskem dohod
ku. To sicer določa že sam zakon o davkih občanov, vendar so bile le 
redke občine v Sloveniji, ki so določile kriterije in merila za takšno obdavči
tev. Dogovor okvirno ureja vprašanje obdavčitve dejanskega dohodka iz 
kmetijstva. Po predlagani rešitvi se preuvrščajo na obdavčitev po dejan
skem dohodku zavezanci, ki se ukvarjajo s takšno vrsto kmetijske proi
zvodnje, ki ni, oziroma je le v manjšem obsegu, vezana na obdelavo zem
ljišč. Skladno z navedeno določbo naj bi se preuvrščali ha obdavčitev po 
dejanskem dohodku zavezanci, ki se ukvarjajo predvsem: 

1. s farmsko rejo perutnine, 
2. s pitanjem govedi in prašičev v primeru, ko gre za tako imenovano 

industrijsko pitanje, ki ni vezano na pridelano krmo na kmetiji in da se to
vrstna proizvodnja ne odvija na kmetiji, 

3. z rejo drugih živali kot npr. fazanov, kuncev ipd. V to kategorijo bi ka
sneje spadala tudi ovčereja in čebelarstvo, 

4. z drevesničarstvom, gojenjem cvetlic oziroma okrasnega grmičevja. 
V teh primerih naj bi šlo za višje dohodke iz kmetijske dejavnosti, ki niso 

v celoti zajeti v katastrskem dohodku. Seveda bi bile predpisane vse vrste 
oprostitev in olajšav davka iz kmetijske dejavnosti, predvidene v zakonu o 
davkih občanov. Materialni stroški bi se ugotavljali po smiselni uporabi do
ločb, ki veljajo za zavezance davka iz samostojnega opravljanja obrtnih in 
drugih gospodarskih dejavnosti. V zvezi z vodenjem evidenc v doseženih 
dohodkih in izdatkih se predvideva, da bi bile lahko poenostavljene, glede 
na evidentiran dohodek. Pri kmetijski dBJavnosti je še pomembno, da ne
koliko višje obdavči tiste zavezance, ki ne plačujejo prispevka za zdrav
stveno in starostno zavarovanje kmetov. Kljub temu pa predlagana spre

memba še vedno ne izravnava obremenitve zavezancev - - čistih kmetov 
z ostalimi zavezanci. 

Razponi davčnih osnov pri davku iz obrtnih in drugih gospodarskih de
javnosti ter intelektualnih storitev se ustrezno valorizirajo, glede na porast 
dohodkov iz obrtnih in drugih gospodarskih dejavnosti ter intelektualnih 
storitev. Začetna stopnja davka naj bi bila naravnana na približno takšno 
višino, kot znaša skupna zbirna stopnja obveznosti iz osebnega dohodka. 
Ne glede na to, da se bo tudi v letu 1981 prispevek za usmerjeno izobraže
vanje in raziskovalno dejavnost obračunaval skladno z določbami zakona 
o obračunavanju in plačevanju prispevkov za zadovoljevanje skupnih po
treb na področju družbenih dejavnosti in plačeval od osnove, od katere se 
plačuje davek iz dejavnosti, se zaradi istočasne valorizacije razponov 
davčnih osnov, skupna obremenitev presežka, v primerjavi z dosedanjo, 
ne zvišuje. Glede na spremenjeno višino prispevkov iz osebnega dohodka 
bo na novo predpisana kompenzacijska stopnja davka iz osebnega do
hodka od obrtnih in drugih gospodarskih dejavnosti ter intelektualnih stori
tev za zavezance, ki jim opravljanje take dejavnosti ni glavni poklic. 

Zaradi uskladitve razponov osnov davka na dohodke od premoženja in 
premoženjskih z razponi osnov za davek iz obrtnih in drugih gospodarskih 
dejavnosti, je predlagana tudi ustrezna valorizacija spodnje in zgornje 
meje razponov osnov za davek na dohodke od premoženja. 

Med drugimi oprostitvami je predvidena tudi oprostitev davka na dohod
ke, ki jih dosegajo občani s prodajo izdelkov domače obrti, če se po obrt
nem zakonu štejejo za predmete domače obrti. 

Pri davku na promet z alkoholnimi pijačami je predlagano 100 % zviša
nje prometnega davka zaradi znatnega povišanja cen naravnega vina in 
vina tipa »BISER« in vinsko sadnih pijač ter penečega vina. Tako naj bi 
znašal po novem davek od 1 litra naravnega vina 4 din ter od 1 litra pene
čega vina 8 din. 

Povedati je še potrebno, da gre tu samo za občinski davek. Pri ostalih 
alkoholnih pijačah, kot npr. pivu, naravnem žganju in vinjaku in drugih al
koholnih pijačah, vseh vrst, ki so proizvedene manj kot 50% iz domačih 
surovin, se davek ne povečuje. 

Glede obdavčitve prometa z nepremičninami (prodaja kmetijskega 
zemljišča, stavbnega zemljišča ali gradbenega objekta), pa je predvideno 
nadaljevanje s prizadevanji za uskladitev v regionalnih okvirih. 

Da bo davčna politika čimbolje uresničena, je potrebna večja učinkovi
tost in doslednost pri izvajanju davčnih predpisov. Večja aktivnost je po
trebna zlasti na naslednjih področjih: , 

- okrepljen neposreden nadzor nad tem, kako davčni zavezanci iz
polnjujejo svoje davčne obveznosti; 

- zagotovitev ugotavljanja realnih dohodkov in davčnih osnov, 
- dosledna izterjava davčnih in drugih družbenih obveznosti, 
- učinkovito in dosledno ukrepanje zoper kršitelje davčnih predpisov. 



POGOVOR V UREDNIŠTVU 
O KOMUNALNI PROBLEMATIKI 

Dobro nam je znana resnica —ob njej 
pa sa pojavlja vprašanje, če jo spreje
mamo tudi kot dejstvo — da je komu
nalno gospodarstvo nujen predpogoj 
za gospodarski razvoj in za življenje, pa 
najsi gre za področje občine ali krajev
nih skupnosti. Torej, lahko rečemo, da 
gre za sestavni del vlaganj v ta razvoj, 
kar pa se često, vsaj dosedanja praksa 
je tako pokazala, ni upoštevalo. Pa ne 
samo v naši, tudi v marsikateri drugi 
občini ne in smo priča razmeram, kot je 
ugotavljala komisija, ki je pripravljala 
gradivo za prejšnjo konferenco ZK o 
problematiki komunalnega gospodar
stva v naši občini, ko zaradi splošnega 
porasta standarda ne uspevamo pokri
vati primanjkljaja za doseženo stopnjo 
razvoja z vlaganji v stanovanjsko iz
gradnjo in v gospodarstvo brez sprem
ljajočih vlaganj v komunalo in tako zao
stajanje še povečujemo. Od tod izhaja 
vse večji razkorak med dejanskimi po
trebami in željami na eni ter realnimi 
materialnimi možnostmi za uskladitev 
nivoja komunalnega standarda z real
nimi potrebami na drugi strani. Res je 
sicer tudi, da to področje ureja vrsta 
predpisov, ki v sistemu financiranja 
ostajajo nedorečeni, vendar le dajejo 
zadovoljivo osnovo za razreševanje te 
problematike. Ugotovimo pa lahko, da 
se teh sprejetih rešitev ali pa tudi že v 
drugih občinah uporabljenih rešitev 
nismo v dovolj veliki meri posluževali. 
To valja predvsem za pridobivanje, 
opremljanje In oddajanje stavbnih zem
ljišč, za uvedbo prispevka za primarno 
vodovodno in kanalizacijsko omrežje. 
Za Izvajanja dola dohodka za financira
nja komunalnih naprav kolektivne rabe 
— to eo parki, zelenice, javna razsvet
ljava Itd. 

Se na eno pomembno dejstvo, ki ga je 
izpostavila komisija za komunalno pro
blematiko velja opozoriti. 

Glede na pomen komunalne dejav
nosti, ki sicer sodi med dejavnosti po
sebnega družbenega pomena mate
rialne proizvodnje, v kateri se kažejo 
vse zakonitosti goapodarskih dejav
nosti smo v praksi često—in ne samo v 
naši občini — obravnavali to dejavnost 
kot socialno kategorijo in pri razreše
vanju problemov skušamo v to delav
nost tudi vnašati načinin metode, ki ve
ljajo za področje socialnega skrbstva, 
kot na primer solidarnost, vzajemnost 
zagotovljene pravice itd. 

Vrsta problemov v naši občini izhaja 
tudi iz nedodelanih prostorskih aktov, 
ki pa so delno zanemarili področje ko
munalne infrastrukture, oziroma so jo 
obravnavali ločeno za vsako posa
mezno zazidalno področje brez upoš
tevanja vpliva na celovito reševanje 
posameznih vrst komunalnih objektov. 
Ta dejstva in seveda prizadevanja za 
izboljšanje takega stanja ter ugotovitve 
in stališča občinske konference ZK, ki 
nedvomno vodijo in kažejo na hitrejše 
in temeljitejše reševanje na komunal
nem področju, so nas vzpodbudila, da 
smo v uredništvo povabili na pogovor 
nekaj strokovnjakov in predstavnikov 
krajevnih skupnosti in poskušamo z 
njihovo pomočjo nekoliko podrobneje 
pogledati, zakaj je tako ter spregovoriti 
o tem, če se nam obetajo boljši časi in 
kaj bomo zato morali storiti. Še nekaj 
nas je vodilo v ta pogovor: mnogo ob
čanov preprosto takoj pomisli na ko
munalno podjetje, ko slišijo besedo 
»komunala« in često so kar delavci 
Komunalnega podjetja krivi za marsi
kaj, kar sploh ni v njihovi pristojnosti in 
ne sodi v njihovo naravo dela, čeprav 
temu ni ravno tako. Zato ne bo odveč, 
da le preberete ta pogovor za »okroglo 
mizo« in nam nato tudi posredujete 
vaše predloge in mnenje. Najbrž se bo 
tudi vam porodila kakšna misel, ki bi jo 
bilo koristno slišati. Zato pričakujemo 
vaše sodelovanje. 

Vedno je bilo prisotno tudi vprašanje okrog ko
munalnega prispevka. Graditelji so ga plačali, zanj 
pa ni bilo nič ali skoraj nič narejeno. 

Poudariti pa moram, da je končno akcija tako na 
Logu kot tudi v Dragomeru bila rezultat strpnosti, 
prizadevanja in vztrajnosti. Mislim, da je bil že pre
stop k samem urejanju kraja pravilen in pošten, saj 
smo krajani sami zbrali 49 odstotkov sredstev, 51 
odstotkov pa je prispeval SKIS. Menim, da je ta s i 
stem zagotavljanja sredstev zelo objektiven in pra
vičen in ne bo odveč, če rečem, da bi se moral tak 
sistem prenašati tudi na podobne akcije v drugih 
krajevnih skupnostih. Torej, najsi gre z a reševanje 
vode, razsvetljave kanalizacije ali česa drugega, bi 
morata vsaka krajevna skupnost že predvideti, kaj 
bo morala narediti in koliko sredstev zbrati, da bo 
lahko določeno akcijo izpeljala. 

Moramo ugotoviti, da se je stanje, kar zadeva 
strokovne službe na tem področju, v zadnjih dveh 
letih bistveno premaknilo. Dela se veliko bolj načrt
no, človek le dobi strokoven odgovor in v teh orga
nih prihaja do koordinacije. 

Omeniti moram tudi Komunalno podjetje. V s a 
pohvala jim gre, saj so se lotili marsikakega dela, ki 
ga drugi niso opravili. Ko smo na Logu zaradi z a -

. petljajev okrog gradnje kanalizacije izgubili izva
jalce del, so nam šli v Komunalnem podjetju toliko 
na roko in so začeli delati, ko še nismo vedeli, če bo 
kredit rešen. Najbrž takrat ne bi nikogar dobili, ki bi 
bil pripravljen začeti delati pod takimi pogoji. Reči 
pa jim moram, kot organizaciji, ki je pri izvajanju 
komunalnih del najbolj angažirana, da morajo imeti 
več posluha z a občane in se truditi, da bodo delo 
opravili čim kvalitetneje.« 

Jože Umek: »Za preteklo obdobje je značilna 
preobrazba komunalnega gospodarstva na Vrhni
ki, istočasno pa tudi preobrazba kompletnega ko
munalnega gospodarstva v Sloveniji, kjer so se 
srečevali z enakimi problemi, kot v naši občini. Ko 
konkretno listamo po začrtanih nalogah in ko ugo
tavljamo, kaj je narejenega in kaj ne, moramo ugo
toviti, da ti plani dejansko niso bili realni. Nismo bili 
pripravljeni na nivoju samouprave, na nivoju K P v 
pogledu opreme, kadrov, tehnologije, da nismo bili 
tudi enako pripravljeni tudi na področju financiranja 
te dejavnosti. Tako kot v gospodarstvu, smo bili 
tudi v komunali priče nenehnim spremembam, kar 
je tudi vplivalo na realizacijo dogovorjenih nalog. 
Mislim pa, da je del krivde tudi v tem, da Vrhnika ni 
bila komunalno osveščena. Danes je že veliko 
bolje. To je nekaj problemov, ki so zavirali uresni
čevanje preteklega plana, če pa pogledamo, kaj se 
je v tem obdobju naredilo, ocenjujem, da se je dosti 

Komunalni objekti in naprave ter storitve so 
pogoj gospodarskega in družbenega razvoja 
občine in zato stanje na tem področju lahko 
spodbudno in zaviralno deluje na ta razvoj. V 
občini ugotavljamo, da postaja zaostajanje ra
zvoja komunalnih dejavnosti v preteklih plan
skih obdobjih zaviralni faktor hitrejše stano
vanjske izgradnje, še predvsem pa poslovne 
izgradnje. Kako bomo lahko zagotovili pospe
šen in skladen razvoj tudi na tem področju In ga 
uskladili z usmeritvami in družbenim planom? 
Ne gre prezreti tudi dejstva, da v preteklem 
srednjeročnem planu ni bilo realizirano precej 
nalog, ki so si jih zastavile krajevne skupnosti. 
Le v nekaj krajevnih skupnostih so realizirali 
večino planiranega. Zakaj menite, da je ostalo 
toliko nerealiziranih nalog. So te naloge prene
sene v sedanje plansko obdobje? 

Alojz Sajovec: »Verjetno se bodo tudi ostali 
strinjali, da komunalnega gospodarstva nismo je
mati kot neko osnovo za razvoj, kot predpogoj, ki 
mora biti zagotovljen. Toda komunala se redno po
javlja kot potreba, ko je določen objekt na terenu že 
zgrajen. To se pravi: ko zgradimo stanovanje, ko 
zgradimo industrijski objekt, se šele pojavijo po
trebe po komunalni ureditvi, ki jih nismo pravoča
sno načrtovali. Tedaj se začnemo pogovarjati, 
kako bomo reševali posamezen problem. Skrama. 
ko načrtujemo razvoj, moramo načrtovati tudi, kje 
bomo na primer dobili vodo, kam bomo dali od
plake itd. Gre torej z a problem nekega sočasnega 
planiranja in vlaganja v komunalno opremitev, da 
se neki gospodarski objekt lahko ustrezno zgradi. 

Res je, da se — ali bolje rečeno — da smo se tega 
premalo zavedali, pa najsi gre z a gradnjo industrije 
ali z a stanovanjske stavbe, ceste itd. Bo že, pravi
mo, pa dajmo na obstoječo komunalno infrastruk
turo še dva ali več blokov priključiti. Vendar se 
zgodi, da je kanalizacijski kanal sčasoma premaj
hen, da ni dovolj vode, pa zmignemo z glavo, češ: 
se bo že uredilo. In tako nastajajo vedno večji pro
blemi. 

Rešitev je le v tem, da se o prostoru temeljito po
govorimo, da znamo z a vsako investicijo ovredno
titi probleme, ki jih bomo z njo povzročili in se isto
časno dogovoriti za vso infrastrukturo. Smo že na 
taki poti, reči pa moram, da ni to samo specifičen 
vrhniški problem. 

Pričakovati je, v informacijo povem, da se pri
pravlja vrsta sprememb predpisov s tega področja, 
ki skušajo urediti te probleme, vendar so problemi, 
kot kaže, tako veliki in zapleteni, da je bilo na osnu
tek toliko pripomb in predlogov, da bo skoraj ver
jetno treba delo zastaviti ponovno od samega z a 
četka.« 

Miro Brumat: »Če se ozremo v zadnje srednje
ročno obdobje in če pogledamo, kaj smo naredili, 
kot predstavnik K S Log lahko ugotavljam, da je 
zadnje obdobje pokazalo nepravilnosti, ki izhajajo 
iz preteklosti. Konkretno v naši krajevni skupnosti: 
leta 1978 smo uredili samoprispevek, finančno 
ovrednotili vrednost del in našli tudi izvajalca. Že 
1979. leta smo naleteli na problem, ko je bilo treba 
predhodno napraviti kanalizacijo. Načrti niso bili 
prilagojeni dejanskemu stanju. Tako smo zamudili 
rok prvnga izvajalca, zamudili smo rok z a kredit. 
Morali smo napraviti m T *inančno konstrukcijo, ki 
je temeljila na z a z & v *rt iz leta 1972. 

naredilo. Področje vodooskrbe je še vedno priori
tetna naloga, rekel bi, najtežja naloga, potrebno bo 
veliko časa in sredstev, preden bomo lahko pov

s e m zadovoljni, sedaj pa lahko ugotovimo, da smo 
v preteklem obdobju znatno povečali oskrbo z 
vodo z a 300.000 kub. m v tem obdobju. To pa ni 
majhna številka. V letu 1976 smo imeli za gospo
dinjstva 1,100.000 kub. m vode, sedaj pa smo prišli 
že na 1,400.000 kubikov. To je znaten skok, odsto
tek je zelo visok, čeprav se je predvideval letni rast 
te potrošnje komaj za 3 odstotke. Vrhnika je dobila 
prvi dejansko neoporečni vodni vir, to je v Bevkah, 
in s tem smo rešili vodno oskrbo tudi v zadnjem na
selju proti Ljubljani, to je v Lukavici. Danes ima 
možnost oskrbe tudi Blatna Brezovica, poleg Bevk 
in Sinje gorice. Viden pa je tudi napredek v kvaliteti, 
vzdrževalni službi samega vodovoda. Veliko je bilo 
ustvarjenega in analiziranega glede vodnih virov in 
tudi že dosti premleto, da danes že stojimo na do
govorjenih osnovah, kako do te preskrbe pristopiti. 
Sistem z a rešitev pa je tudi že dogovorjen. 

Ravno tako je na področju čistilnih naprav ozi
roma čiščenja odplak. Dragomer in Log sta urejena 
s kanalizacijo, pretežni del Vrhnike je povezan s 
kanalizacijo in predpriprave so narejene za obe 
centralni čistilni napravi. Pred uporabnim dovolje
njem je tudi tretja faza čistilne naprave v IUV, ki bo 
znatno vplivala na ekonomičnost čistilne naprave 

Pri cestah pa je bil največji napredek. Če bi seš
teli kilometre, ki so bili narejeni od Dragomerja, 
Loga, Podlipe, Ulovke, Zaplane, Drenovega griča, 
Ligojne, v borovnici, na Lazah, ugotovimo, da je 
bilo ogromno vloženega in lahko rečem, da je za e 
pogoje v vrhniški občini veliko storjenega. Kljub 
minimalnim finančnim sredstvom za redno vzdrže
vanje in z a zimsko službo je ta iz :ata v ieto boljša. 

Zimska služba je dosegla optimum, medtem 
redna letna služba še zaostaja. 

Delo v zadnjem 5-letnem obdobju je bilo kod 
no, bilo je dosti narejenega in daje neke pozitivi1 \ 
trdne osnove z a nadaljevanje Od samoupra^ 
organiziranosti do priprave nekega novega * 
stema dela. To je tudi vzrok, da so na Vrhniki daj^ 
tri ravni, ki se ukvarjajo s komunalno problematik i 
Najprej je tu priprava strokovnega dela (Zavod1 i 
načrtovanje), imamo operativo, upravljalca in iz* i 
jalca del (Komunalno podjetje) in obliko dogov* j 
janja in odločanja v Samoupravni komunalni ir* 
resni skupnosti. V zadnjem letu smo prišli w& 
daleč, da je slika tako jasna, da lahko govorim^ 
nekih razmejitvah obveznosti, odgovornosti t 
medsebojnega povezovanja. Prav v naslednj i 
obdobju bo to prišlo tudi v praksi do d e j a n s k i 
izraza.« 

j 
Franjo Modrijan: »Problem, ki ga vidim pri si j 

realizaciji plana je v tem, da nismo imeli v temi . 
dobju praktično kvalitetne tehnične dokumenta^ [ | 

ki bi bazirala na normalni prostorski razdelitvi" 1 

selitvene politike naprej, ki bi praktično potem t* J 
dokumentom dajala lahko tudi tehnične osnove l 6 

se pravi, da bi lahko na podlagi tega prišli do t ^ 
izvedbe, ki zagotavlja tudi perspektivni razvoj 1* 
vseh posameznih področjih.« 4 S samoupravnega vidika postaja SKIS m 
za razreševanje komunalne problematike. Tj" 
delegatski odnosi že dovolj uveljavljeni? . 

Franjo Modrijan: Nova spoznanja na tem PjJ 
dročju so 1977. leta narekovala ustanovitev kot* j. • } 

Ureditev 
pokopališča 

Že pred leti je bil narejen projekt, ki obsežno na
kazuje ureditev pokopališča na Vrhniki. Že takrat 
so predvideli možnosti širjenja pokopališča po 
fazah. . 

Sedaj je lokacijska dokumentacija v izdelavi in S 
Komunalno podjetje je že začelo z nasipanjem in Iv 
ravnanjem terena. Čimprej pa bo potrebno pripra- lot 
viti program gradnje in opredeliti način financira
nja in le tako, bo možno realizirati tudi to dolgolet
no problematično nalogo. 

V planu SKIS je za prvo fazo predvidenih 
6.000.000 dinarjev. 

i in . 

O komunalni problematiki so spregovorili: direktor KP Vrhnika Jože Umek, tajnik SKIS-a Franjo Modrijan, predstavniki krajevnih skupnosti Blatna 
Brezovica Stane Skubic, Loga Miro Brumat, Vrhnike Franc Okrajšek in direktor Zavoda za načrtovanje Alojz Sajovec. 

nalne interesne skupnosti. Potem je bila razdalj' jj 
tudi na 4 temeljne enote, in sicer z a mestna z* V 
Ijišča, vodno gospodarstvo, stavbno zemljišč L 
ceste. Mislim pa, da ta samoupravna organi*1. J 
nost, komunalna skupnost, praktično lahko z* w 
šele takrat, ko bodo spoznanja taka, da je le ko/ ^ 
nalna skupnost mesto dogovarjanja, planiranj J1 

šele takrat lahko pričakujemo, da bodo vsi ti 
moupravni mehanizmi in vsi ostali, ki vzponi 
spremljajo to zadevo, lahko dali tudi take ugc 
rezultate, ki smo jih že v osnovi pričakovali, s 1 

problem s samoupravo v komunalni skupnos« 
namesto, da bi delegati hodili, recimo, na sej« 
meljne enote in tam postavili odprta vprašanj* 
probleme odpirali na sejah občinske skupščli" 
so se potem te zadeve reševale drugače, kaK' 
se morale. 

Komunalna skupnost tudi ne zajema vseb 
dročij komunalnega gospodarstva, ki bi jih d6 
sko morala zajemati. Nekaj stvari nam praW 
uhaja: parki, zelenice, vzdrževanje javne raz? 
Ijave in še nekatere stvari, ki občane dejansko 
dejo na vsakem koraku.« 

Alojz Sajovec: »Pri razmejitvi teh nalog je P° 
SKIS in tistih, ki se v SKIS povezujejo, p o m e n 
tudi KS . Tam, kjer so aktivni, so tudi rezif 
Težko rečemo, da bi bila podlipska cesta zgn 
brez aktivnosti in prispevka K S in sodelovanji 
samem izvajanju del. Slišali smo že, da so bil ' 
samezne soseske pozidane, potem so pa v 
jevni skupnosti začeli s pripravo projektov. K 
nalni prispevek je bil pobran, preden je bila 
lana tehnična dokumentacija. Skratka, na Vi 
ta trenutek nimamo zazidalnega načrta, ki bi 
izvedbeno tehnično dokumentacijo. Vendaf 
tega bomo morali priti. V Zavodu z a načrtov" 
opravljamo strokovna dela z a pridobivanje, m 
nje in oddajanje stavbnih zemljišč. Tudi tu je (* 
sodelovanje s krajevnimi skupnostmi, saj gre 
vzporedno z aktivnostmi v KS.« 

B o m o zbral i dovol j denarja z a real izaci j ' ' 
niranih nalog v pr ihodnjem srednjeročnem 
dob ju? 

Alo jz Sa jovec : »Vseh planiranih akcij, ki 
zane na plan banke, ne bomo mogli izpeljati 
za.to, da denarja ni veliko, neodvisno od tega, j 
se bo komunalno-gospodarska banka zmenjlj 
uporabo teh razpoložljivih kreditnih potenci* 
Verjetno bodo imele prioriteto le vlaganja, ki 
zagotavljala osnovno materialno osnovo 
družbe in se bomo morali marsičemu odpoy ( 

Maša stvar pa je, da se bomo dogovorili, k a m 
mombneje: ali asfalt pred hišo ali kanal izaci j^ 
lik-., več posluha, pri 'iudeh je z a asfaltiranje n 
cest - to ni očitek, ampak dejstvo je t a k o , v ' 
manj pa, da rešimo odplake.« 
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Jo Modrijan: »Plan SKIS Se ni usklajen s 
t banke in ne moremo še ničesar točno reči. 
ne bodo odobreni vsi krediti, ki si jih želimo, 
na težave gospodarstva, vključno tudi s ta

su te k o k o m u n a l n e banke v letu 81 in 82, ne bo 
na * i p o l a 9 ° dovolj kreditnega potenciala, ki ga 
HaUrm 3 * < o r n u n a l n o gospodarstvo in to pomeni, da 
a t i l X n n o r a ' i t u d i t e P ' a n e o z i r o m a osnove temeljev 

°nAm r educirati in se ponovno dogovarjati in do-
oziroma stalno določati prioriteto, da bi prišli 

nv iL fe 6 ^ 3 končnega rezultata. Poseben problem 
9- ir*n n a n c i r a n j e K S . Financiranje temelji na 300 
v i l w 2 a P°s lenega (glavarina), in v občini smo se 
" I T ^ r i l i , da gre od tega 70 odstotkov sredstev 

"Iti rnlvll0 2 3 P r ° 9 r a m e K S - 3 0 odstotkov pa se sol i -
^ j j ^ n o združuje z a posamezne programe K S , 

ka£r° c ? e i a n s k e potrebe in želje po, recimo kana-
, S fcdsl' n ' r n a m o P a glede na svojo moč dovolj teh 

j^tev. Tudi v letu 1981 bo ostal sistem financi
ja enak, ne bomo še prišli — kot kaže — do do-

n e 9 a principa financiranja K S . 

plani posameznih K S temeljijo na kredit-
p°tencialu, ki pa jih, na žalost kljub temu, da 

F S | naloge zastavili, verjetno v takem obsegu 
i 0 možno izvesti. Problem je predvsem pri re-

*° •*8R!,U komunalnega standarda v že zgrajenih 
^kah, ne toliko v novih, ki se bodo gradile. 

osnovah plana smo se dogovarjali, da bi iz 
... ^ka izločevali del sredstev z a komunalno 

) v občini, moram pa poudariti tudi to, da je 
£ 9 tega v občini izredno velika težava tudi zato, 
J j ^ i č n o polovica ljudi dela v drugih občinah, 

<uJejo sredstva v drugih občinah, živijo pa v 
°bčini. Nujno bo to urediti in dobiti sredstva 
^ teh občanov.« 

, Umek: »Moje mišljenje je, da mora plan, z a 
I ®9a smo se dogovorili in ga sprejeli, takšen 
ostati in z a tak plan se moramo boriti. Jasno 
'"ora biti, da je že ta plan upošteval spreme-

*Jn težje pogoje. Ni tak, kot si bi ga želeli imeti, 
področju politike cen se bo potrebno več anga-
' l n najti sistem, ki bi nudil možnosti, da se ta 

n a - 1 k i smo si ga zastavili, tudi realizira.« 

po S° prioritetne naloge niso bile v celoti 
. Janine in se končna realizacija prenaša v 

" t K T * 8 Plansko obdobje. Najpomembnejša js 
VI * 0 m n o dokončna ureditev vodooskrbe za 
irt- L00, Področje občine. Tudi stališče konfe-
,iet- J * *K, ko so obravnavali komunalno pro-

N^*tlko, je bilo, da je glede na nerešene pro-
vodooskrbe potrebno v čimkrajšem 

l zagotoviti zadovoljivo oskrbo s pitno 
' ?> 2 a t o morajo biti aktivnosti podrejene 
^ cilju. Istočasno pa morajo teči strokovne, 

.-JhU • l n okonomske priprave na perspek-
JeD * oskrbo. Bomo kmalu priili do realnega 
a v W»ma vodooskrbe? 

tniz «nc Okrajšek: »Morda ne bo odveč, če z a 
i z« (Posežemo nekoliko v zgodovino vrhniškega 
kot1 ^ o d a . Vemo, da je bil prvi vodovod na Vrhniki 
inj* j w 1904. leta. Takrat se je začela razvijati tudi 
i ti1 Jndustrija in takrat so ljudje imeli dobro pitno 

o r e < lil o s e J e sama Vrhnika razvijala in vode je 
iaw?n-0 P r e m a l ° - Vodovod smo potem večkrat 

i UM i n dograjevali, največja kriza pa je nasto-
osti Jjfa 1971, ko je izbruhnila epidemija virusnega 
sej« | "'''sa in je zbolelo 767 oseb. Takrat smo se od-
inj* j l ? a je nujno potrebno urediti oskrbo z vodo. In 
<09> '^Prej in popolno. 

C a C f * 6 e P i d e m ' J e i e Preučil Zavod z a zdrav-
•efi I m V a r s t v 0 i z Ljubljane in na osnovi obširnega 
' dfl C * l n ugotovitve, da je voda pogosto fekalno 
%A S? I n 'rana, je bilo novembra 1971. leta na Vrh-
tjd ^ . P o s v e t o v a n j e . Na njem so bili dogovorjeni 
=wol le > , š i ukrepi, predvsem glede sanacije pre-
s*"™ 2 vodo. 

Zabrneli so stroji in ob Tržaški cesti v Gradišču se je stara stavba umaknila in naredila prostor za 
dokončno urbanistično ureditev Gradišča. 

J rn [T1, da bi morali dokončno realizirati pro-
3 S C ' S m o s i 9 3 z a s t a v i l i 1 9 7 5 - leta in ki upošteva 
elJlU 0 s t l gravitacijske vode in znanih količin. V 

prvi in drugi fazi smo želeli izkoristiti male in srednje 
vode iz zaplaninskega pokrova. V tretji in četrti fazi 
pa pripeljati vodo iz zaledja Primca pod Storževim 
gričem in dobiti vodo izpod barja. Poglejmo, kaj je 
realizirano: v Stajah je zgrajena podzemna drena
ža, v katero je vključenih vseh 7 zajetij. Litoželezne 
cevi so zamenjane s plastičnimi premera 200 in 
250 mm od Staj mimo Zastana po Idrijski cesti do 
Vrhnike. Projekt .Stari malen' je realiziran le delno 
in več kot 800 kub. m vode iz Starega malna odteka 
po potoku Bela neizkoriščene, čeprav je bil v ta 
namen zgrajen cevovod od Zastana do Gačnika. 
Končan je povezovalni cevovod Log — Bevke — 
Blatna Brezovica — Sinja. Zgrajen je tudi vodovod 
v Bevkah s črpališčem, ki daje v povečanju 8 — 101 
vode na sekundo, in rezervar na Brdu. 

Ni pa bilo narejeno zajetje v Starem malnu, kjer 
izgubimo 864 kub. m vode na dan, ni narejen pove
zovalni cevovod od Idrijske ceste do Primca in re
zervar pod Gačnikom v dolini Bele. 

Nezaupnica uspehom programa vodooskrbe iz 
leta 1975 ni opravičljiva. Prekinitev teh del je med 
občani povzročila precej nezadovoljstva, kajti z iz
polnitvijo programa smo vsi pričakovali, da bomo 
Primcev vir opustili, preklicali odlok iz leta 1971, ki 
zahteva, da se mora voda pred uporabo prekuha-
vati in preprečili nadaljnja obolenja, ki jih povzroča 
ravno voda iz Primcevega studenca, kadar je 
kalna. Taka pa je ob slehernem deževju. 

Kljub temu, da celotni program ni v celoti izpol
njen, pa so bili doseženi uspehi, ki jih marsikdo 
noče priznati. Bevke, Log in Dragomer so preskrb
ljeni z dobro neoporečno vodo. Primer vodni vir se 
že danes opušča pri sleherni skalitvi vode ali ob iz
padu električnega toka. Novi vodni viri pokrivajo 
tudi vse nove priključke vseh zgradb, ki so bile 
zgrajene v zadnjih petih letih. 

V zadnjem času se je pojavilo kar 8 sanacijskih 
programov, ki — eni manj drugi bolj — iščejo reši
tev v borovniškem vršaju. Zdi pa se mi, da je to 
skregano s kratkoročno rešitvijo in odmaknjeno od 
stvarnosti. Posamezni programi podcenjujejo vr
line gravitacijskih voda iz Zaplaninskega pokrova 
iz programa iz let 1976—80 in dajejo prednost vr-
šajski vodi. Ker raziskave in razprave o vodi iz bo
rovniškega vršaja trajajo že nekaj let in ker so 
ravne zato prekinjena dela v Starem malnu in Lin-
tvernu, se nevarnost epidemije in problem vodoo
skrbe vleče v nedogled brez pravega vzroka.« 

Alojz Sa jovec : » »Pri vodooskrbi moramo priz
nati, da je leto 1980 dalo določene rezultate. R a z 
delili smo sanacijski program na kratkoročno reše
vanje vodooskrbe in dolgoročno. Ves problem do 
sedaj je bil v tem, ker se nismo uspeli domeniti in 
smo praktično čakali in tehtali mnenje številnih ob
čanov, da bi bilo to ali drugo ali tretje zajetje treba 
pridobiti kot vodni vir. Menim pa, da moramo le 
zaupati tudi strokovnim analizam in strokovno pri
pravljenemu sanacijskemu programu vodooskrbe. 
Namreč: na pamet je težko oceniti utemeljenost 
enega, drugega ali tretjega. Mi pa se na nekem vi
sokem filozofskem nivoju pogovarjamo o vodi, 
namesto da bi zaupali strokovnjakom, ki nedvo
mno najlaže povedo, katera voda je neoporečna.« 

Stane Skubic: »Tudi v Blatni Brezovici nimamo 
vodovoda in nam voda ne teče iz pip, čeprav gre 
ravno čez Blatno Brezovico že nekaj let glavna vo
dovodna žila iz Bevk v Sinjo gorico. Nimamo še 
nobenega priključka. Pripombe sem že slišal, češ 
da je K S neaktivna. To ni res. J a z ne vem, kam bi 
moral hoditi klečat: ali pred Komunalno podjetje ali 
pred SKIS. Prispevki občanov so ogromni.« 

Jože Umek: »V sami Blatni Brezovici je pretežni 
del krivde, le v premajhni angažiranosti same K S . 
Ti problemi se sedaj rešujejo v SKIS. 

Povezava med krajevnimi skupnostmi in nami je 
obojestranska. Tam, kjer smo se oboji našli, so od
nosi zaživeli, tam, kjer ne, pa niso. Sami v D O smo 
razpravljali in sprejeli določene sklepe, tako da 
smo z a letošnje leto izdelali poseben rokovnik, s 
katerim bomo sodelovanje med K S poživili in mi
slim, da bo tudi delo potem dejansko lažje. Na pri
mer v vseh preteklih letih smo imeli s K S Vrhniko 
slabe stike, z novim vodstvom K S pa smo imeli že 2 
zelo plodna sestanka in kaže, da bodo ti odnosi iz 
dneva v dan še boljši. Tam, kjer se je nekaj delalo, 
tam smo bili tudi mi prisotni, skratka tam, kjer sta 
bili obe strani zainteresirani.« 

Miro Brumat : »Interesantno bi bilo, če bi pred
lagali posamezni K S v določenem obdobju sesta
nek, da se sproti rešuje problematika. Vem, da ve
likokrat nepoznavanje materije pa neinformiranost 
bolj škodi, kot ne vem kaj. č e bi vsi v K S Log vedeli, 

_ ''car fotografija čistilne naprave za občini Kamnik In Domžale. Ravno tako bo zgledala tudi 
iJi* da bo polovico manjša in bo predvidoma začela obratovati ob zaključku sedanjega sred
i n e g a obdobja. 

kakšne težave so bile, bi verjetno tudi odnos bil 
boljši. Misl im, da tukaj lahko odigrate pozitivno 
vlogo, da ste vi iniciator in rečete: tega dne pova
bimo K S Blatna Brezovica, Log ali neko drugo na 
sestanek in bomo prišli s konkretnimi predlogi.« 

Alojz Sajovec: »Dejansko je bila spomladi ak
cija v Blatni Brezovici zastavljena. Vendar se je ta
krat takoj pojavil problem plačevanje prispevka z a 
sekundarno potrebo. Ko so Bevke že bile priklju
čene, so šele ugotavljali, da so vložile veliko sred
stev, aktivnosti, in določeno število ur so dale, pa 
vendarle vprašanje v SKIS, ali to odtehta prispevek 
z a mrežo, ni bilo nikoli definitivno rešeno. No, v 
Blatni Brezovici ti priključki še niso bili zgrajeni in se 
je komunalno interesna skupnost postavila na sta
lišče, da je treba tukaj ta prispevek z a mrežo po
brat. Danes govorimo, da smo skupaj z izvajalcem 
del prepočasi ugotovili, koliko je prispevek gospo
dinjstva. To smo jeseni presegli in smo rekli, da 
gremo na predračunsko vrednost. In mislim, da so 
bile decembra pripravljene pogodbe, po katerih je 
ta prispevek z a mrežo ugodnejši.« 

Stane Skubic: »Jaz vse razumem. Vendar, da 
cene takrat, ko je bil glavni vod že dovršen, še ni 
bilo, to pa bolj težko. Prvotno smo se dogovorili, da 
dobimo ceno priključka v maju, dobili pa smo jo de
cembra. Potem ne more nihče reči, da je K S kriva 
temu, da ni bilo priklopov. Po ponovnem posredo
vanju se je cena le zmanjšala, pa bo kljub temu 
vsako gospodinjstvo moralo plačati prek 3 stare 
milijone dinarjev. 

Rekel bi, da to ni bil lep odnos, lahko bi sprožili 
velik problem, če bi spraševali, koliko so Bevke pri
spevale napram Blatni Brezovici, sploh nismo 
vprašali, koliko je Dragomer prispeval. Precej 
manj.« 

Pri izvršnem svetu je ustanovljena komisija. 
Ali je to strokovni organ ali koordinativno telo, 
ki bo v dokončnem usklajevanju pripeljalo do 
nekega dejanskega sanacijskega programa 
oziroma rešitve vodooskrbe v občini? 

Alojz Sajovec: »Naloga te komisije je samo or
ganizacija — usklajevanje in programiranje. 

Izvršni svet je to komisijo pooblastil, da usklajuje 
te programe, ne pa da bi ta komisija načrtovala. 
Sedanji konkretni program sanacije vodooskrbe 
ima še neke manjše strokovne zadržke, nekih vel i
kih razhajanj ni. Potrebuje samo verifikacijo. 
Skupščina ga je že obravnavala, vendar ga je 
obravnavala, preden gaje kakršen koli organ SKIS 
imel v rokah in ni mogoče in ne smemo prej karkoli 
delati, dokler se v samih organih SKIS ne potrdi.« 

Ne bo odveč, če za konec pogledamo tudi 
nekatere drobne stvari, ki občane motijo. Za 
občane se draže komunalne storitve: od vode 
do odvoza smeti In predvsem bistvenega 
skoka komunalnega prispevka. Lahko občani 
pričakujejo tudi boljše storitve? 

Skoraj enotnega mnenja so bili vsi , da moramo 
počasi le preiti na dejansko povračilo skupnim sto
ritvam v taki višini, kakršni so dejanski stroški. N e 
kateri so menili, da se kvaliteta uslug in njihov 
obseg povečujejo, zato so v cenah zajeti tudi vsi 
stroški. Še posebej pa velja omeniti misel Franca 
Okrajška, da se bi dalo marsikaj narediti tudi z ne
koliko manjšimi stroški, vendar bi se merali tudi 
sami občani bolj angažirati z a ureditev svojega 
kraja: »Ravno tako, kot si urejen človek vsak dan 
očisti čevlje, tako bi se morala urejati tudi naša oko
lica, v kateri živimo.« 

Menili so, da morajo cene komunalnih storitev, 
prispevki oziroma nadomestila za financiranje ko
munalne dejavnosti, posebej pa še nadomestilo z a 
uporabo stavbnega zemljišča, morajo v večji meri 
odražati dejanski komunalni standard. 

Voda je — vode ni 
Veliko smo že govorili o vodovodu Bevke—BI. 

Brezovica. Minilo je že leto In več, odkar so utih
nili zadnji stroji na trasi polaganja glavnega voda 
skozi vas BI. Brezovica. 

Občani so že večkrat opomnili občinske organe, 
odgovorne za izgradnjo tega omrežja, toda še naprej 
se zavlačuje. Čas je prinesel svoje - tudi velike cene. 
Cene za sofinanciranje so velike, saj mora plačati 
vsako gospodinjstvo po 2 milijona in pol (stara) za 
glavni vod. Obenem pa bodo morali prispevati tudi za 
priključek (okrog milijon). Plačujejo samo prispevek 
za vodovod že šest let (povprečno 20 jurjev mesečno 
na občana). Pogodbe o financiranju glavnega voda 
so krajani lahko podpisali 14.1.1981. K temu podpisu 
se je odzvalo precej vaščanov (97%). 

Nekatere izmed njih smo povprašali za mnenja: 
SVETE CIRIL (kmetovalec): »Meni je voda nujno 

potrebna. Imamo kapnico, toda pri sedanjem kmetij
stvu je večkrat zmanjkuje. Pa tudi proti požarom smo 
nemočni, saj je najbližji potok oddaljen 1 km. 

S ceno, ki je navedena v pogodbi, se tudi ne stri
njam - previsoka je. Kot sem slišal, so se za ceno 
menili kot branjevke na trgu (mešetarji).« 

LOHAK ALOJZ (delavec): »Pri napeljavi glavnega 
voda so delavci kom. podjetja Vrhnika minirali v bližini 
naše hiše. Pri tem so mi poškodovali vodnjak, ki je 
sedaj, ko mi v razpoke uhaja odpadna voda iz hišne 
kanalizacije, neužitna tudi za živino. Prisiljen sem se 
priključiti na vodno omrežje. Žal stroškov škode, ki ie 
nastala na vodnjaku, nisem prijavil!« 

SKUBIC RADO (avtomehanik): »Preveč bomo pla
čali! Pobirajo samosprispevek skoraj dvajset jurjev 

mesečno in odtrgajo od plače, pa še tri milijone! To 
je res preveč.« 

JERAJ JANEZ (obrtnik): »Tudi jaz imam pripombe 
glede dograditve vodovoda. Vse poteka prepočasi! 
Za ceno so nas ogoljufali, obljubili so, da bo stalo dva 
milijona s priključkom, zdaj pa govorijo o treh in še 
čez. Ne gre mi v glavo, da v tolikih letih po osvoboditvi 
vozimo še zmerom vodo 1 km daleč. Meni kot obrt
niku je voda nujno potrebna, kakor tudi ostalim. 
Nekdo je za to kriv. Žal pa ne vem, kdo! O tem pro
blemu bi morali več reči občinski organi in tudi v kra
jevni skupnosti, zadolženi za vodovod!« 

Oglasil sem se tudi v Bevkah in o poteku napeljave 
in cene povprašal KRŽMANEC Franca, upokojenca iz 
Bevk. 

»Napiši, da so nas ogoljufali! Bevčani in Blatničani 
bi lahko imeli svoj lastni vodovod, ne pa da imamo to 
mešanico! Imeli smo vse pripravljeno za izgradnjo 
vodovoda. Plačali smo raziskave, načrte, uredili kraj, 
kjer bo rezervoar. Ko pasmo ugotovili, da je vode 
dosti, so nam vse načrte podrli in vzeli v svoje roke 
vsa dela. Našo najboljšo vodo v občini so priključili na 
vodokrog z vrhniško vodo, pa še veliko smo plačali za 
priključek. Nekateri smo plačali en stari milijon plus 
dva samoprispevka so pobirali (po 5 let). Nekateri so 
plačevali pa samo prispevek in dvesto starih jurjev. 
Skratka, protestirali so in plačali manj. Verjetno pa je 
danes vse zamujeno« 

Kot je razvidno iz pogovora, se občani glede iz
gradnje vodovoda v Blatni Brezovici opravičeno ra
zburjajo. Kdaj pa bo voda tekla še ni znano! 

MILAN UMEK 



Nogometaši na pravi poti 
Še pred letom dni je bilo delo v NK USNJAR precej slabo in 

neorganizirano. Do danes je bilo vloženih precej naporov in 
dobre volje, da bi se stanje v klubu popravilo in rečemo lahko, da 
smo v NK USNJAR dobro delali in da je naša pot pravilna. 

V letu 1979 in deloma v letu temeljitih priprav. Odločili so se, 
da bodo z rekreacijsko ekipo 
preizkusili in določili igralce za 
člansko ekipo. Ta naj bi pričela 
tekmovati v sezoni 81, 82. Delov 
klubu je potrebno organizirati 
tako, da se največja pozornost 
posveti pionirskim ekipam, ki 
sedaj štejejo okoli 45 članov. 

Na tem sestanku, ki je predstavljal 
nekakšno prelomnico v delu kluba, 
so določili trenerje za dve pionirski 
ekipi in mladinsko ekipo. Z rednim 
delom so te ekipe pričele 10. sep
tembra 1980. Njihovo organizirano 
delo poteka neprestano dvakrat te
densko in prvi uspehi se že kažejo. 

Morda najvažnejši zaključek tega 
sestanka je bil, da je potrebno po
svetiti veliko pozornost vzgoji stro
kovnega kadra. Le zadostno število 
strokovno usposobljenih trenerjev je 
porok, da se v klubu obdrži stalno in 
kvalitetno delo, ki bo tudi dalo kvali
tetne igralce za člansko ekipo. 

Tako je NK USNJAR poslal 3 tre
nerje na tečaj, ki sta ga organizirala 
NZS in VŠTK v Ljubljani. Ti trenerji 

1980 je v klubu ostala samo 
ekipa rekreativcev, medtem ko 
so članska, mladinska in pionir
ska ekipa bile neorganizirane in 
sploh niso delale. Vzrokov z a 
takšno stanje je bilo veliko, 
predvsem pa pomanjkanje tre
nerjev. Organizacija znotraj 
kluba je bila slaba, neurejene pa 
so bile tudi finančne razmere 
kluba. 

Zaradi vsega tega se je na po
budo Z T K O občine sestal v me
secu avgusta 1980 izvršni odbor 
kluba. Na njem so razpravljali 
predvsem 6 ponovnem organizi
ranju dela. Zaključki izvršnega 
odbora so bili naslednji: 

— delo v klubu bo baziralo 
predvsem na dveh pionirskih 
ekipah, mladinski ekipi, medtem 
ko se članska ekipa za tekmo
valno sezono 19804'81 ne bo 
formirala. Z a oblikovanje te 
ekipe je potrebno več časa in 

ŠAHOVSKE VESTI 

Hitropotezni turnir 
Na 3. nitropoteznem turnirju za prvenstvo ŠD Vrhnika za letos je so

delovalo 15 šahistov Velik športni dan je imel Justin Matjaž, ki je zma
gal v vseh igrah. 

Vrstni red: 1. Justin 14,2. Brkić 12,3. Gostiša L. 9,5, 4. Bolha 9, 5. 
Gostiša F. 8,5 točke itd. 

Pokal Maršala Tita 
Na občinskem tekmovanju za pokal Maršala Tita za leto 

1981 je sodelovalo 7 sindikalnih ekip in moštev krajevnih 
skupnosti s 35 udeleženci. Prvenstvo je organizirala ŠD Vrh
nika pod pokroviteljstvom Z T K O Vrhnika. To tekmovanje, kj je 
bilo organizirano prvič, je vzbudilo izredno zanimanje, videli 
smo lahko zanimive boje. Zmagovalna ekipa se je uvrstila v 
nadaljnji krog trekmovanja, ki bo v okviru Notranjske. 

Rezultati: 1. Dom J L A 24,5 točke, 2. Dragomer I 17,5, 3. V. 
P. 5312 Vrhnika 16,5, 4. OŠ I. Cankar 14, 6. Dragomer I113,5, 
6. LIKO Verd 10,5 in 7. IUV 7,5 točke. 

Prvenstvo Notranjske 
7. februarja je bilo posamezno prvenstvo Notranjske za pionirje v 

vseh kategorijah. Turnir je bil v Prestranku. 
Rezultati: Mlajši pionirji: 1. Malec 7,2. Čačič 5,3. /alaznik 5 točk, itd 

Mlajše pionirke: 1. Grampovčan 6, 2. Debevc 4, 3. Caserrran 3,5 
točke. Starejši Pionirji: 1. Cačič 10, 2. Justin 9, 3. Trokič 6,5, 4. Telban 
6,5 točke itd. Starješe pionirke: 1. Jeraj 7, 2. Sadar 6, 3. Herlič 4,5, 4. 
Lončar 4 točke itd. 

Ob redni letni skupščini šahovskega društva Vrhnika, ki je bila 15. 
februarja, so odigrali tudi hitropotezni turnir. 

SMUČANJE — T E K I 

Še enkrat več 
tekačev kot lani 

. Na 4 km dolgi progi je zadnji januarski dan tekmovalo na ob
činskem prvenstvu v smučarskih tekih 126 tekačev. Progo pod 
Staro Vrhniko so zelo dobro pripravili člani tekaške sekcije pri 
ŠD Partizan iz Vrhnike. Na Zvezi telesnokulturnlh organizacij 
ocenjujejo, da je letošnje prvenstvo velik korak naprej, saj se ga 
je udeležilo še enkrat več tekačev kot lansko leto. 

REZULTATI : . 
Cicibanke: 1. Vogrinc Nani-

ka, 2. Grom Alenka, 3. Kržanc 
Helena, 4. Miklavčič Mojca; 

Cicibani: i . Grom Aljoša, 2. 
Drobnič Boštjan, 3. Grom Matej, 
4. Grom Miha; 

Pionirke: 1. Rihar Branka, 2. 
Jelovšek Mojca, 3. Zupančič 
spe la , 4. Malavašič Maja, 5. J a -
pelj Polona, 6. Gabrovšek Nata
ša, 7. Miklavčič Ksenija; 

Pionirji: 1. Gabrovšek Uroš, 
2. Gerbec Uroš, 3. Justin Uroš, 
4. Rom Aleš, 5. Kržanc Primož, 
6. Makovec Boštjan; 

Mladinci: 1. Grom Zoran, 2.. 
Grom Robi, 3. Trampuž Robi, 4. 
Lušičič Dejan, 5. Verbič Janko, 
6. Petkovšek Peter, 7. Malavašič 
Dušan, 8. Makovec Tomaž, 9. 
Hadalin Boris, 10. Zupančič 
Marko; 

članice: 1. Ratkovič Irena, 2. 
Grom Boža, 3. Grom Dada, 4. 
Furlan Helena, 5. Pivk Silva, 6. 
Hočevar Jožica, 7. Velkavrh 
Stanka, 8. Kržmanc Mojca, 9. 
Gruden Polona, 10. Malavašič 
Frančiška, 11. Zupančič Lojzka, 
12. Justin Anica; 

Veteranke: 1. Grom Mateja, 
2. Grom Anka, 3. Dežman Betka, 
4. Grom Meta, 5. Vogrirtc Nuška, 
6. Končan Vika, 7. Ratkovič An
dreja, 8. Verbič Mira, 9. Garafolj 
Zalka, 10. Preloh Helena, 11. 

I RotSilva,<12. Pečar Iva, 13. G a - t 
serman Majda, 14. Gabrovšek 

Ivanka. 
člani: LP i vk Mirko, 2. Velka

vrh Andrej, 3. Kržišnik Miro, 4. 
Petrič Andrej, 5. Jesenovec 
Boštjan, 6. Ratkovič Dušan, 7. 
Susman Franc, 8. Cunder Mat
jaž, 9. Turk Tone, 10. Selan 
Milan, 11. Godnjavec Zdravko, 
12. Susman Jaka, 13. Verbič 
Jože, 14. Justin Jože, 15. Mišic 
Drago, 16. Susman Janez, 17. 
Petkovšek Franci, 18. Jeraj 
Simon, 19. Hočevar Stane, 20. 
Petrič Niko, 21. Macuk Peter, 22. 
Opeka Ivan, 23. Bratič Tomo, 24. 
Gostiša Ronko, 25. Hribar Slav
ko; 

Mlajši veterani: 1. Grom 
Janez, 2. Grom Marjan, 3. Ger
bec Miha, 4. Grom Bogdan, 5. 
Jelovšek Gabriel, 6. Srše Janez, 
7. Jesenovec, 8. Oblak Janez, 9. 
Vogrinc Jože, 10. Podvratnik 
Martin, 11. Turk Drago, 12. P le-
ško Matevž, 13. Rot Janez, 14. 
Zupan Edo, 15. Devic Slavko, 
16. Drobnič Janko, 17. Javor 
Peter, 18. Seljak Simon, 19. Ma
lavašič Janez, 20. Malavašič 
Nadi, 21. Štirn Tomaž, 22. Mi 
klavčič Lojze, 23. Cvetkovič 
Zoran, 24. Zupančič Andrej. 

Starejši veterani: 1. Gabrov
šek Janez, 2. Sajovic Anton, 3. 
Grom Franc, 4, Cicmil Obrad, 5. 
Baje Pavle, 6. Kovač Franc, 7. 
Rom Ludvik, 8. Suhadolnik Tine, 
9. Sokač Anton, » 10. Cajhen 
Janez, 11. Nučič Ivan: 

zdaj delajo s pionirji oziroma mla
dinci in njihovo znanje, pridobljeno 
na uspešno zaključenem tečaju, se 
že kaže pri mladih igralcih. V načrtu 
imamo poslati na začetni 3 člane in 
na nadaljevalni tečaj 2 člana. 

Seveda je klub poskrbel tudi za re
kreacijsko ekipo. Le-to vodi trener, ki 
naj bi kasneje prevzel člansko eki
po oziroma V. selekcijo. Trenerju je 
tako omogočen natančen pregled 
nad igralci te ekipe in njegova naloga 
je, da formira člansko ekipo za na
slednje tekmovalno sezono. 

Trenutno torej delajo v klubu štirje 
trenerji, pričakujemo pa, da bosta 
začela vaditi tudi dva mlada trenerja, 
sicer študenta VŠTK, in to Vine Biz
jak in Nace Jeršinovič, ki sta tudi 
izrazila željo, da pričneta z delom kot 
pomožna trenerja v V. in I V. selekciji. 

Za zdaj ima klub I, II, III in IV. se
lekcijo, v pripravljalni fazi pa je še V. 
selekcija. Najštevilčnejši sta I. in II. 
oziroma pionirski ekipi, medtem ko 
številčno stanje III. in IV. selekcije še 
ni zadovoljivo. V klubu bomo zato 
radi sprejeli mlade, ki želijo igrati no
gomet. V klubu pa seveda ne posve
čajo skrbi pri delu z mladimi samo 
nogometni igri, temveč predvsem 
mlademu človeku. Vzgojni vidik je na 

prvem mestu in igralec mora biti 
predvsem dober delavec, dijak ali 
študent, predvsem pa dober tovariš, 
ki služi za vzgled. 

Trenerji vseh selekcij so napravili 
načrt dela za leto 1981, ki so ga 
predložili ZTKO v odobritev. Priča
kujemo, da ga bodo sprejeli, naši 
trenerji pa se bodo potrudili, da ga 
realizirajo. Sestavljen je tudi 5-član-
ski strokovni svet, ki bo planiral delo 
v klubu, analiziral delo in seveda 
pomagal s strokovnimi nasveti. Za 
vodenje tega sveta je izbran tov. 
Mohar Zdene. Pri oblikovanju pionir
skih ekip so nam veliko pomagali tudi 
pedagogi na OŠ Ivan Cankar, s kate
rimi moramo takšno delo nadaljevati. 

Te dni se v klubu pripravljamo na 
redno skupščino v februarju mese
cu. Na njej bomo analizirali delo v 
preteklem obdobju, izbrali pa bomo 
novo vodstvo kluba. V klubu smo 
hvaležni vsem, ki so v tem obdobju 
kakorkoli pomagali pri delu in napo
rih za novo in boljšo organizacijo 
kluba. Na njihovo pomoč seveda tudi 
v bodoče računamo, hkrati pa pozi
vamo vse, ki imajo zanimanje za no
gomet, da se nam pridružijo in po
magajo pri delu in skrbi za boljši no
gometni jutri na Vrhniki. 

V. R. 

Mala šola na snegu 
je * 
i orgf 
j r D n ; h | 

Malo šolo na snegu je 
skupaj z otroškim vrtcem 
zirala Zveza telesnokultu 
ganizacij Iz Borovnice 
mera in Vrhnike se je teden 
vozilo z avtobusom na UIC 
151 otrok, ki bodo letos š l i ' 
razred osnovne šole. Vodj* 
čaja Rafael Jaklič je povedal 
je sodelovanje zveze z otr« 
vrtci čudovito. Na to kaže^ 
dobro izpeljan tečaj, ki za sf 
niti ni bil ravno velika fina" 
obremenitev. Starši so prisp* 
370 dinarjev. 

Eden od 12 vaditeljev, 7 je 
vzgojiteljic, je bil tudi M* 
Marlnšek, dijak pedag« 
gimnazije: »Z otroki sem v 
v dveh kolonijah In zdi <* 
da je taksnale oblika dela« 
dobra praksa za moj p* 
Mislim se posvetiti ped* 
škemu delu, zato ml to deW 
prav pride.« To je utegnil' 
in odhltel enega svojih * 
vancev preobleč In otrv 
razdelit čaj. 
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SMUČANJE — V E L E S L A L O M 

Velika udeležba na sindikalnem prvenstvu 
Letošnjega občinskega sindikalnega prvenstva 

v veleslalomu na Ulovki se je udeležilo kar 166 
tekmovalcev. Progo so uspešno prevozili 103 tek
movalci. Tako številna udeležba na sindikalnem 
prvenstvu, ki ga je organizirala Zveza telesnokul-
turnih organizacij skupaj s smučarsko sekcijo pri 
Partizanu, je pokazala, da se z zimskimi športi tudi 
v naši občini ukvarja vedno več ljudi. 

REZULTATI: 
ČLANICE nad 30 let. 

1. Verbič Elica 58,20, 2. Medic Nataša 58,83, 3. 
Oblak Francka 1:04,09,4. Kožuh Marija 1:15,18,5. 
R ihafBernarda 1:16,07; 

ČLANICE do 30 let: 
1. Leskovec Meta 55,95, 2. Gorenc Marta 56:85, 

3. Korenč Maja 58,48, 4. Božnik Vida 59,32, 5. 
Medic Mateja 1:02,09, 6. Kržič Janja 1:08,08, 7. 
Potrebuješ Dragica 1:08,96, 8. Kovač Andreja 
1:12,76, 9. Grom Boža 1:17,69, 10. Tegelj Mateja 
1:19,99, 11. Dukič Dušanka 1:25,16; 

STAREJŠI VETERANI nad 40 let: 
1. Jaklič Rafael 47,98, 2. Baje Pavle 48,68, 3. 

Peternel Alojz 50,75, 4. Mohar Zdene 51,58, 5. 
Mele Miha 52,87, 6. Cepič Rafael 53,73, 7. P o s a -
vec Mičo 54,14,8. Harisch Rajko56,46,9. Petkov
šek Franc 57,34, 10. Vencelj Vladimir 1:01,81,11. 
Ceme Janez 1:03,13, 12. Jereb Slavko 1:03,98, 
13. Cuznar Friderik 1:11,27, 14. Lončar Milivoj 
1:55,76; 

MLAJŠI VETERANI od 30—40 let: 
1. Langenvalter Janez 44:39, 2. Kržmanc Miran 

45,10, 3. Govekar Miro 46,06, 4. Krašovec Franc 
49,21, 5: Skočir Emil 49,39, 6. Petrič Janez 49,76, 
7. Verbič Andrej 50,21, 8. Sečnik Peter 50,25, 9. 
Grom Nace 51,03,10. Malavašič Janez 52,66,11. 
Dobrovoljc Niko 54,42, 12. Sluga Vinko 55,44,13. 
Jurca Milan 56,50, 14. Dolničar Miro 57,57 itd. 

ČLANI do 30 let: 
1. Ličer Leon 44,00, 2. Dolenc Primož 46,60, 3. 

Verbič Boštjan47,26,4. Kržič Stane47,68, 5. Mar-
gon Roman 47,85, 6. Kržič Franc 48,01, 7. Verbič 

• Vladimir 48,41, 8. Molek Dušan 48,80, 9. Štimec 
Jani 49,13, 10. Susman Janez 49,19, 11. Arhar 
Bojan 49,57, 12. Drašler Janez 49,70, 13. Maček 
Drago49,80,14. Petrovčič Lojze 50,21.15. Mivšek 
Rajko 50,32 itd. 

ŽENSKE EKIPNO: 
1. IUV I. (Medic, Leskovec) 1:14,78, 2. S O Vrh

nika (Verbič, Gorenc) 1:15,05, 3. OŠ IC (Kožuh, 
Korenč) 1:73,66, 4. LIKO I. 2:14,85, 5. IUV II. 
2:25,77, 6. LIKO II. 2:45,16. 
MOŠKI EKIPNO 

1. IUV I. (Langenvalter, Kržmanc, Govekar) 
1:35,55,2. LIKO I. (Ličer, Verbič, Petrič) 1:43,97,3. 
Ingrad Vrhnika (Grom, Kržič, Kržič) 1:46,72,4. IUV 
II. 5. Fenolit, 6. K Z Vrhnika, 7. OŠ I. Cankar, 8. Av-
tomontaža, 9. IUV III, 10. LIKO 11,11. Avtomontaža 
II., 12. Ingrad II., 13. Komunalno podjetje Vrhnika, 
14. Ingrad III. 

Tako množično se smučarji v borovni
škem koncu doslej niso nikoli sešli. Seveda 
pa doslej ni še nihče tako dobro pripravil 
tekmovanja, kot so ga v Zabočevem. Ne 
samo mladi, cela vas je pripravljala vse po
trebno, da so se tekmovalci-gledlaci, ki jih je 
na snegu zvabila lepa sončna nedelja v Šuš-
turjevem lazu v Zabočevem, res prijetno po
čutili. 

»Staro in mlado« - med gledalci je bil tudi 
82-letni Janez Kržič - - je prišlo ali tekmovati, ali 
pa vsaj navijati, saj je bilo tisto nedeljo 8. fe
bruarja ob progi več kot 500 ljudi. 

Rekli smo že, da so za izredno organizacijo 
zaslužni vsi krajani te male vasice v Kotih. Bili 
so kot eden, vsak je nekaj prispeval k uspešni 
izvedbi veleslalomske tekme. Vsi , ki smo tisto 
nedeljo prišli v Zabočevo, smo mislili, da smo 
na neki izredno pomembni tekmi. Tako je zgle-
dalo kot na kakšni »veliki« smučarski prireditvi. 
Pohvala jim gre za dobro pripravljeno in zava
rovano progo, poskrbeli so za parkirni prostor, 
jasno, pa tudi za dobro okrepčilo. Vinko Košir in 
Stane Rot sta dejala, da se morajo mladinci še 
posebej zahvaliti - poleg vseh krajanov Zabo-
čeva še smučarski sekciji Borovnica, Tonetu 
Kenigu, Rot Filipu in Debevec Francu. Obljubili 
so, da bo odslej to vsakoletna tekma. 

V veleslalomu se je pomerilo kar 192 tekmo
valcev. Za cicibane so pripravili lažjo progo 
(Gavešček) z 8 vratci. Pionirji, mladinci, člani in 
veterani pa so se preizkusili na zahtevnejši 
progi z 19 vratci. Na cilj je uspešno prišlo 129 
smučarjev. Najboljši čas tekme pa je dosegel 
pionir Matjaž Baje; najboljšega mladinca je 
premagal za 7 desetink sekunde, najboljšega 
člana pa kar za 2,40 sekunde. 

REZULTATI: 
Cicibanke (letnik nad 1970): 1. Žinkovič Kristina, 

2. Kržič Mojca, 3. Kordež Mojca, 4. Španič Damjana; 
cicibani (letnik nad 1970): 1. Stojanovič Klemen, 2. 
Rot Željko, 3. Vrhovec Boštjan, 4. Hren Gregor, 5. 
Zore Andrej, 6. Vrhovec Damjan, 7. Trček Tomaž, 8. 
Vodeb Gregor, 9. Korošec Jože, 10. Jemec Tomaž, 
11. Lesar Samo, 12. Pečlin Miha, 13. Brlogar Marko, 
14. Cerk Sebastijan, 15. Hren Klemen, 16. Pečlin 
Luka, 17. Gerdina Simon, 18. Plevnik Grega, 19. Pri-
stavec Andrej, 20. Klančar Branko, 21. Tome Janko, 
22. Turšič Marko; 

Pionirke (letnik od 1963—1969): 1 Stojanovič 
Deša, 2. Svete Mojca, 3. Debevec Sonja, 4. Zore 
Mojca, 5. Habič Sanda, 6. Suhadolnik Bogdana, 7. 
Debecev Simona, 8. Habič Romana, 9. Pristavec Po
lona; pionirji (letnik od 1966—1969): 1. Baje Matjaž, 
2. Svete Marko, 3. Mavec Aleš, 4. Svete Damjan, 5. 
MočnikUroš, 6. Molek Jože, 7. Stražišar Franc, 8. Br
logar Aleš, 9. Palčič Uroš, 10. Jereb Vilko, 11. Dormiš 
Bruno, 12. CelarcSašo, 13. Novak Janez, 14. Prista
vec Jernej, 15. Drašler Andrej, 16. Centa Borut, 17. 
Debevec Edi, 18. Mencin Peter, 19. Pečlin Primož, 
20 Trček Zoran; mladinke (letnik: od 1962—1965(: 
1. Baje Maja, 2. Brož Branka, 3. Gerdina Melita, 4. 
Košir Ivi, 5. Močnik Božena, 6. Žerjav Saša; 

Mladinci (letnik: od 1962—1965): 1 Brenčič 
Boris, 2. Stražišar Jože, 3 Dormiš Roman, 4. Robič 
Dušan, 5. Bezek Peter, 6. Hrovatin Andrej, 7. Petelin 
Tone, 8. Verbič Andrej, 9. Ferš Srečko, 10. Turšič 
Jaka, 11. Petrovčič Igor, 12. Pristavec Franci, 13. 
Stražišar Drago, 14. Lužar Martin, 15. Skrbeč Andrej, 
16. Hribar Anton, 20. Turšič Janez, 21 Leben Zoran, 
22. Drašler Ele; 

Članice (letnik: od 1946—1961): 1 Grom Tomo, 
2. Margon Roman, 3. Molek Dušan, 4. Petrič Janez, 5. 
Prek Lojze, 6. Košir Vinko, 7. Ogrin Brane, 8. Urana 
Andrej, 9. Petrovčič Lojze, 10. Rus Stane, 11. Doljšak 
Janez, 12. Pavlovčič Igor, 13. Turšič Frenk, 14. Pete
lin Janez, 15. Gerdina Ciril, 16. Suhadolnik Janez, 17. 
Stanešič Rado, 18. Opeka Janez, 19. Košir Marjan, 
20. Turšič Jože, 21. Žibert Peter, 22. Prvinšek Janez, 
23. Mišic Stane, 24. Suhadolc Franc, 25. Žerjav 
Vlado, 26. Suhadolnik Matija, 27. Samotorčan Niko, 
28. Jerele Tomaž, 29. Brancelj Jože; 

Veteranke: 1 Rot Anica; veterani (letnik do 
1946): 1. Baje Pavle, 2. Palčič Srečko, 3. Jemec Mar
jan, 4. Stojanovič Božo, 5. Zore Franc, 6. Klančar 
Francelj, 7. Korošec Lojze, 8. Brlogar Stane, 9. Špa
nič Jože, 10 Brezavšek Mitja, 11. Trček Tine, 12. 
Trček Jože; v i - ,• i V 

»Kuren 8 
Letos nam je po dvd 

zimah spet uspelo izV 
tradicionalni gozdni 
»KUREN 81«, ki smoff 
vili na nekoliko spre 
progi, za kar so poski* 
novodarji«. Pripravili 
enkraten cilj in smuk. 
nji del proge, je bil tu» 
htevnejši za tekmoV 
gledalce pa najzanimN 
se jih je na njem zbrale 
V soboto, 31.1.1981 ol 
ko je bil smuk, je zal 
vzdušje poskrbelo tuđ 
.saj je dobro grelo in gr< 
nam stopi progo. Neve' 
vreme tudi ugodno vpl 
tekmovalce, saj jih tL 
nismo videli na »Kil 
saj jih je štartalo kar " 
da je obstajala nevarni* 
morali zadnji tekmoval 
s svetilkami. Vendar 4 
srečno izteklo, če izv* 
padce, ki jih je naj' 
ravno malo pred cilje1' 
stem že prej omenjen' 
nem smuku. 

Tako je med pionirki 
najhitrejša Možina Da1! 
Nagode Sonjo in Nova* 
(skupaj 6 tekmovalk). M, 
dinkami je zmagala KenK 
pred Garafolj Jelko in' 
Marto (skupaj 5 tekmo* 
članicah je bila Jereb I 
trejša kot Grom Anka (*. 
valki). Med pionirji je 
Slabe Jani 40/100 seku' 
Ogrin Simonom, ki je bil 
sekunde pred Markelj 
(skupaj nastopilo 50 I 
cev). 

Pri mladincih je bil 
Ogrin. Milan 32/100 sf 
Rode Sašom, ki je bil 25: 
boljši kot Petrovčič Pete11 

42 tekmovalcev) 
Med člani je zmagal Vič*' 

je bil 16/100 sek boljši * 
Mirko in 88/100 boljši kot L» 
Janez, (skupaj 52 tekmoV«1 

Med trinajstimi veterani; 
prispeli na cilj, je bil najbolj*1 

Tomo, ki je dosegel tudi « 
tekmovanja in s tem osm* 
kordni pokal za najboljši 4*j 
bil Sluga Tone, tretji pa JeW 
brijel. 

REZULTATI SMUKA 
Pionirke: 1. Možina DaJJ, 

2. Nagode Sonja 1.09.07.' 
Mateja 1.13.62. 4. Luk«" 
1.13.62, 5. Kenk Mira I 
Cuznar Nuša 1.24.98. 

Mladinke: I. Kenk 
1.1 1.82, 2. Garafolj Jelka). 
Gorenc Martu 1.27.83., 
Mojca 1.44.87, 5. Gor' 
1.46.83. 

Članice: 1. Jereb Marta" 
Grom Anka 1.37.39 

Pionirji: 1. Slabe Jan[ 
Ogrin Simon 55.48, 3 
55.53, 4. Kavčič Vili 56.34, _ 
Danilo 56.57, 6. Gutnik JaJJ 
7. Podgornik Janez 56.97' 
Roman 57.58, 9. Japelj Bif 
10. Cuznar Primož 50.10™ 

Mladinci: 1. Ogrin Milan' 
Rode Sašo 1.23.83, 3-
Peter 1.24.08, 4. Verb« 
1.24.70. 5. Kovač Vinko K 
Križnar Stane 1.25.59,7. vj 
jan 1.26.77. 8 . - 9 . Dobrog 
in Gabrovšek Slavko 1 ' 
Trampuž Robi 1.27.43 itd' 

Člani: 1. Vičič Nandel, 
Oblak Mirko 1.23.38, 3. Le' 
Janez f 24.10, 4. Jurca Mif'i 
5. Podlipnik Pavle 1.24.6* 
Tomo 1.25.06, 7. Gara'' 
t.25.23, 8. Leskovec Branj k 
9. Lukan Tone 1.25.50.10-™ 
1.25,86 itd. 

Veterani: 1 Lovrerv1: 
1.22:54,2. Sl'iga Tone 1 .2*J 
lovšek Gabriel 1.29.60, 4 . v 

drej 1.36.64, 5. Premrl Bra 
6. Grom Nace 1.38.51, 7 
gdan 1.47.60, 8. Ogrin Al* 
9. Caserman Franc 1.54 
stin Valentin 1.58.26, 11 • 
drej 2.07.45, 12 - Nov« 
2.19.70, 13. Jelovšek Jan«' 

rl 

t 



U A l . 

Izdaja lokacijskega in gradbenega dovoljenja 
, orgfgra 
jrniti Poti 

Da bi bili občani seznanjeni s postopkom pridobitve dokumentacije za 
IO in razumeli zahteve upravnega organa, ponovno objavljamo 

urnid wtek celotnega postopka. Ta prikaz bo obenem odgovor na ponavljajoča 
Dra ^delegatska vprašanja v zvezi z dolgotrajnostjo omenjenih postopkov, 

eden P|,edvsem morajo občani vedeti, da vsi zahtevki upravnega organa v zvezi 
a Ulo 2 Slednjo objektov temelje na veljavnih predpisih zveznih in republiških 
šli vi *akonov in občinskih odlokov (zakon o urbanističnem planiranju, zakon o 

/odja saditvi objektov, zakon o sanitarni inšpekciji, zakon o požarni inšpekciji, 
veda' j-akon o vodah, zakon o gozdovih, zakon o javnih cestah, zakon o varstvu 
otroS ^rave, odlok o gradnji zaklonišč itd.). Poleg omenjenih predpisov, mora 
caže P°stopek zbiranja dokumentacije za gradnjo upoštevati obstoječe vode 
z a sti f*°rtiunalnih naprav in predvidene trase ali koridorje novih vodov. Zbiranje 
finali j*°glasij na podlagi veljavnih predpisov in izpeljava spremljajočih postop-

sr ispe kov (geodetska odmera, prepis zemljišča, geodetski posnetek) potrebuje 
Miocen čas in ob zaključitvi postopka v resnici traja več mesecev. 

Geodetska odmera, ki jo opravi Geodetska uprava, še ni lokacijski po-
^Pek, terja pa skoraj obvezno več mesecev ali celo leto. Po zakonu o 
Saodetski izmeri mora namreč Geodetska uprava zaključiti parcelacijo s 
Parcelacijskim načrtom najkasneje v enem letu, glede na obseg meritev 

7 je Pati postopki nikoli niso krajši. 
,l M> Občani skoraj obvezno tudi postopek odmere stavbne parcele strnjujejo 
d 8*hl 2 '°' t a cijskim postopkom. 
jmP Zavod za načrtovanje Vrhnika, ki izdeluje lokacijsko dokumentacijo, 
J' s ' i ? * e r izdela geodetski posnetek najkasneje v treh tednih, do kompletiranja 
sla » ^kacijske dokumentacije pa je potrebno opraviti terenski ogled, izdelati si-

P" 'uacijsko skico z opisom lokacije in pridobiti vsa soglasja v skladu z mate-
P** finimi predpisi, ki jih skoraj obvezno izdajajo ustanove in organizacije s 

»i S 9 S e ž e m v Ljubljani. 
I ^, °iektantske organizacije, ki izdelujejo projekte objektov, izdajajo pro

lih | i ™ e v različnih rokih po predložitvi lokacijskega dovoljenja, vendar skoraj 
otro1] obvezno nikoli prej kot v enem mesecu. 

'z napisanega sledi, da je preplet spremljajočih faz lokacijskega oz. 
Vadbenega postopka bistven razlog dolgih postopkov. 

Lokacijski postopki so lahko krajši le v območjih, urejenih z zazidalnimi 
. "^rti, ki morajo v skladu z veljavno zakonodajo vsebovati vse prej ome-

j g "larte elemente lokacijske dokumentacije in tudi soglasja. 

dven P O S T O P E K P R I D O B I T V E L O K A C I J S K E G A , G R A D B E N E G A IN U P O -
izve| nABNEGA D O V O L J E N J A DELIMO N A N A S L E D N J E FAZE: 
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izdelava lokacijske dokumentacije, 
g ! izdaja lokacijskega dovoljenja, 
m |zdaja gradbenega dovoljenja, 

izdaja uporabnega dovoljenja. 
1. 

I tli'' t iP 6 n ' m o 9 o c e ' z obstoječe urbanistične dokumentacije (zazidalni načrt), 
^oj ugotoviti, ali je zemljišče zazidljivo, mora stranka pridobiti LOKA
CIJSKO INFORMACIJO, ki jo naroči na Zavodu za urbanistično načrto-IV 
anje Vrhnika, Cesta gradenj 1. Z lokacijsko informacijo stranka dobi po

datke o zazidljivosti zemljišča, obenem pa je ta dokument podlaga za 
s^detsko odmero stavbne parcele, ki jo opravi Geodetska uprava 
Bjinika. Geodetska uprava izdela tudi MAPNO KOPIJO stavbne parcele, 
J! i e s pozitivno lokacijsko informacijo osnova za izdelavo LOKACIJSKE 
"OKUMENTACIJE. V«1 ^ " " " t N ' AUJfc. 

j lokacijska dokumentacija obsega: > vP1 

. (j i ~- zazidalno situacijo M 1:500 (izdelano na geodetskem posnetku te-
'»KlJ! i k i o r jravnava obstoječe oz. predvidene komunalne vode, višino te-
ar f' 8 n a ' s , o c n o lokacijo, dimenzijami in odmiki novega objekta in 
arntf D ~~ Z B I R s 0 9 ' A S ' J (soglasje Elektro Ljubljana, soglasje Podjetja za PTT 

ali ^ 0 r r | et Ljubljana, vodnogospodarske smernice, soglasje oddelka za Ijud-
0 «i ^ ° obrambo, soglasje za priključek na vodovodno omrežje, soglasje Re-
I3r » 1 

izv« 
:PJJbliške skupnosti za ceste (če je objekt v varstvenem pasu cest), so-

j 3'asje GG Ljubljana (če je objekt v varstvenem pasu gozda), soglasje 
" 4 p i janskega regionalnega zavoda za spomeniško varstvo (če je gradnja 
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Izdelano lokacijsko dokumentacijo vloži investitor v vložišču občinske 
Prave, zaprosi za izdajo lokacijskega dovoljenja in priloži: 

- zemljiškoknjižni izpisek (dokazilo o lastništvu), 
. - eventualna soglasja solastnikov zemljišča na katerem gradi, oz. so
dnikov adaptiranega objekta ali lastnikov sosednjih zemljišč, če bi loka-

: 'la lahko posegla v njihov interes. 
Na podlagi predložene dokumentacije urbanistična služba zaprosi za 

•°9lasje oddelka za ljudsko obrambo, za eventualna druga manjkajoča 
°9lasja in izda lokacijsko odločbo. 
ftok za izdajo lokacijske odločbe je po zakonu o splošnem upravnem 

Postopku (Ur. list S F R J št. 32/78) en mesec oz. dva meseca, v kolikor je 
greben poseben ugotovitven postopek. ^ 
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' spomeniško varstvenem območju) itd. 

Lokacijska odločba je podlaga za pridobitev gradbenega dovoljenja. V 
kolikor investitor v roku enega leta ne zaprosi za izdajo gradbenega dovo
ljenja, lokacijska odločba preneha veljati, možno pa jo je podaljšati, pre
den preneha veljati, za eno leto. 

S pravnomočnim lokacijskim dovoljenjem si investitor naroči ali kupi pri 
katerikoli organizaciji združenega dela, ki izdeluje tehnično dokumentaci
jo, načrte v skladu s svojimi potrebami in pogoji v lokacijskem dovoljenju. 
Ko so načrti izdelani oz. usklajeni z lokacijskimi pogoji ter opremljeni z no
tranjo tehnično kontrolo, si mora investitor ponovno na podlagi načrta pri
dobiti vsa soglasja, ki jih je potreboval že pri lokaciji, in sicer: 

- vodnogospodarsko soglasje (izdaja ga upravni organ, pristojen za 
vodnogospodarstvo, na podlagi strokovnega mnenja Območne vodne 
skupnosti Ljubljanica -Sava, projekta, sanitarnega soglasja in lokacij
skega dovoljenja) 

- soglasje ljudske obrambe za zaklonišče, 
- soglasje spomeniškega varstva, 
- soglasje Podjetja za PTT promet Ljubljana, 
- elektroenergetsko soglasje, 
- dodatna soglasja prizadetih organov in organizacij, če je potrebno. 

Pri pridobitvi soglasij vloži investitor pri upravnem organu za gradbeno 
dovoljenje. Vlogi priloži: 

- projekte v 4 izvodih (najmanj 2), 
- vsa pridobljena soglasja, 
- potrdila o plačilu odškodnine za spremembo namembnosti zem

ljišča na podlagi odločbe, ki jo prejme z lokacijsko odločbo, 
- zagotovitev strokovnega vodstva. 

Upravni organ po prejemu vloge in zgoraj navedenih dokumentov vloži 
pri Medobčinskem inšpektoratu vlogo za sanitarno in požarno soglasje. 
Ko so zbrani vsi ti dokumenti, upravni organ izda gradbeno dovoljenje (rok 
en mesec). 

Po pridobitvi gradbenega dovoljenja mora investitor v skladu z zakonom 
8 dni pred pričetkom del priglasiti začetek gradnje upravnemu organu. 

Z gradnjo mora investitor pričeti v roku enega leta po pridobitvi gradbe
nega dovoljenja, sicer gradbeno dovoljenje preneha veljati. 

Po dograditvi objekta mora investitor zaprositi upravni organ, ki je izdal 
gradbeno dovoljenje, za tehnični pregled objekta. Vloga za tehnični pre
gled mora vsebovati: 

- ime investitorja, 
- ime in vrsto objekta, 
- kraj graditve s parcelno številko, 
- številka in datum gradbenega dovoljenja ter priložiti 
- potrdilo o pregledu kurilnih in prezračevalnih naprav (potrdilo izda 

dimnikarska služba). 
Po prejemu vloge imenuje upravni organ komisijo za tehnični pregled in 

o času in datumu ogleda obveznosti investitorja z odločbo 
Investitor mora na dan tehničnega pregleda predložiti komisiji vso pri

dobljeno dokumentacijo in soglasja. Ko komisija ugotovi, da je objekt zgra
jen skladno s potrjeno tehnično dokumentacijo, da so gradbena in ostala 
dela izvedena varno v statičnem pogledu, v pogledu varnosti objekta pred 
požarom, za zdravje skladno z veljavnimi predpisi in normativi, predlaga 
upravnemu organu, da izda uporabno dovoljenje. 

Pred izdajo uporabnega dovoljenja zaprosi upravni organ pri Medob
činskem inšpektoratu za sanitarno in požarno soglasje k uporabi objekta in 
po pridobitvi soglasij izda uporabno dovoljenje (rok en mesec). 

OPOMBA: Po določilih zakona o urbanističnem planiranju in zakona o 
graditvi objektov lokacijsko oz. gradbeno dovoljenje ni potrebno za na
slednja dela: 

- za tekoča vzdrževalna dela na obstoječih objektih, 
- za adaptacije, s katerimi se ne spreminjajo zunanjost, velikost ali 

.namen obstoječih objektov, 
- za postavitev začasnih objektov in naprav pri prireditvah, proslavah 

in podobno, 
- za postavitev turističnih opozorilnih tabel, panojev in reklam, 
- za graditev pomožnih objektov, kot so drvarnice, čebelnjaki, kurniki 

in drugi pomožni objekti, ki se uporabljajo za potrebe posameznega ob
čana in njegove družine. Garaže za motorna vozila se ne štejejo za po
možne objekte, razen če se gradijo za osebne avrtomobile pri družinski 
stanovanjski hiši, in je zanje potrebno gradbeno dovoljenje. 

Navedena dela investitor priglasi organu, ki je pristojen za izdajo loka
cijskega ali gradbenega dovoljenja, in priloži kratko poročilo o namerava
nih delih, opis del, njihov namen in situacijsko skico. 

O D D E L E K Z A G O S P O D A R S T V O 
IN F I N A N C E 

podlagi 40. člena statuta Samoupravne stanovanjske skupnosti 
^ine Vrhnika ter 11., 12., 13., 14. in 15. člena samoupravnega spora

m a o temeljih plana Samoupravne stanovanjske skupnosti občine 
j'hnika za obdobje 1981 —1985 je sprejel izvršilni odbor skupščine 
l^oupravne stanovanjske skupnosti občine Vrhnika na seji .3. 2. 

U G O T O V I T V E N I S K L E P 
0stopnjah, virih in osnovah sredstev za potrebe solidarnosti in 
!*ajemnosti na področju stanovanjskega gospodarstva, zdru-
r^nih v okviru Samoupravne stanovanjske skupnosti občine 
V r hnika za leto 1981 

I. 
t Udeleženci, ki so sklenili samoupravni sporazum o temeljih plana 
.Jiioupravne stanovanjske skupnosti občine Vrhnika, bodo v letu 

i združevali v SaiTioupravni stanovanjski skupnosti občine Vrhnika 

p 

slednja namenska sredstva: 
'• Z.a potrebe solidarnosti v stanovanjskem gospodarstvu: 

stopnji 1,75 % na BOD nepovratno iz dohodka, za namene 
^'idarnosti v občini (20% se združuje v SKIS) " 

r*- po stopnji 0,295 % na BOD nepovratno iz dohodka, za namene 
^Udarnosti na ravni republike (od tega 0,292 % na BOD za gradnjo 
a°rnov za učence in študente in 0,003 % za BOD za bivalne pogoje 
U(>eležencev M D A) ; 
^kupaj 2,045 % na BOD nepovratno iz dohodka za potrebe solidar-

ji ••• Za potrebe vzajemnosti v stanovanjskem gospodarstvu na občin-
k | ravni: 

po stopnji 2,744 % na BOD iz čistega dohodka za lastne potrebe 

po stopnji 0,3 % na BOD iz čistega-dohodka za namene vzaje-
°sti v občini,' 

~- po stopnji 0,686 % na BOD iz čistega dohodka za komunalno 
Pfemljanje stavbnih zemljišč v občini, 
Po stopnji 0,2 % na BOD iz čistega dohodka za kadrovska stanova-

, a v občini 
L , . • Za potrebe vzajemnosti v stanovanjskem gospodarstvu na repu-
0| ,ški ravni: 

po stopnji 0,025 % na BOD iz čistega dohodka za sofinanciranje 
^evanja stanovanjskih potreb kadrov na manj razvitih območjih SR 
'°venije. 

• Skupaj (2. in 3.) .3,955 % na BOD iz čistega dohodka za potrebe vza-
"inosti na ravni občine in republike. 

II. 
sredstva iz tč. I. tega sklepa se izločajo ob vsakem izplačilu osebnih 

odkov. 
III. 

. 'a sklep začne veljati osmi dan po objavi, uporablja pa se od I. ja-
"arja 1981. S A M O U P R A V N A STANOVANJSKA Izvršilni odbor 

SKUPNOST V R H N I K A Predsednik 
Marcel Turk 

Na podlagi 21. člena Statuta Samoupravne stanovanjske skupnosti 
občine Vrhnika, je Izvršilni odbor skupščine Samoupravne stanovanj
ske skupnosti občine Vrhnika na svoji seji dne 4. 2. 1981 sprejel 

SKLEP 
o ugotovitvi, da je samoupravni sporazum o temeljili plana Sa
moupravne stanovanjske skupnosti občine Vrhnika za obdobje 
1981—1985 

sklenjen 
I. 

Izvršilni odbor skupščine Samoupravne stanovanjske skupnosti ob
čine Vrhnika ugotavlja, da je samoupravni sporazum o temeljih plana 
Samoupravne stanovanjske skupnosti občine Vrhnika za obdobje 
1981 — 1985 sklenjen, ker ga je sprejela večina delavcev v občini, ude
ležencev sporazumevanja. 

II. 
V skladu z 29. členom navedenega sporazuma se ta sklep objavi v 

"Našem časopisu. 
S , e v 2 / 3 5 S A M O U P R A V N A STANOVANJSKA 
Datum: 29. I, 1981 SKUPNOST V R H N I K A 

Izvršilni odbor 
Predsednik 

Marcel Turk 

S L U Ž B O D O B I 
V službo sprejmem strugarja — orodjarja. Pogoji dela in do

hodek po dogovoru. 
Informacije na naslov: Stržinar Janez, Voljčeva 1.3, Vrhnika 

ali po telefonu: 751-116. 

Z A H V A L A 
O b hudi nesreči, ki je doletela našo družino, se za izkazano 

pomoč vsem najlepše zahvaljujemo. Posebno zahvalo smo 
dolžni vsem gasilskim društvom in enotam za njihovo požrtvo
valnost, zdravniku, našim sosedom, delavcem Uprave javne 
varnosti, ter ostalim občanom, ki so nam vsestransko pomagali. 
Posebno javno zahvalo smo dolžni tudi celotnima kolektivoma 
T O Z D »ISKRA ANTENE« Vrhnika, ter »KIG« Ig pri Ljub
ljani, njihovima O O 7.S, D P O in vsem posameznikom. 

Vsem resnična hvala. Družina V O L E K 

Z A H V A L A 
Ob boleči, nepričakovani izgubi našega nad
vse dobrega in ljubljenega moža, očeta in 

starega očeta 

Cirila Žitko St. 
Podlipa 11 

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijate
ljem, sosedom in znancem, ki so nam izrekali 
sožalje, darovali cvetje in ga pospremili na 

njegovi zadnji poti. 

H V A L A V S E M ! 
VSI NJEGOVI, KI SO G A IMELI RADI 

Z A H V A L A 
Ob boleči izgubi drage mame in očeta 

Ane in Vinka Selka 
iz Vrhnike 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem, sosedom in znancem za vsestran
sko pomoč in izrečeno sožalje v tistih težkih 
trenutkih, za podarjeno cvetje in številno 

spremstvo na njuni skupni poti. 
Še posebej se zahvaljujemo O O Z Z B N O V 

za vso pomoč in tople besede zadnjega 
slovesa. 

Vsi njuni 

Z A H V A L A 
O b nenadni in boleči izgubi našega dragega 

moža in očeta 

Franca Umeka 
se v globoki žalosti zahvaljujeva vsem sorod
nikom, prijateljem, sosedom, znancem in 
sodelavcem I U V Vrhnika, ki so se od njega 
poslovili, mu darovali cvetje, nama izrazili 

sožalje in ga pospremili na njegovi zadnji 
poti. 

Vsem še enkrat iskrena hvala. 
Žalujoči: žena Mari, hčerka Breda 

in brat Ivan 

Z A H V A L A 

Ob nenadni smrti ljubljenega in dragega 
moža in ata 

Vinka Opeke 
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so nam 
darovali cvetje in ga spremljali na njegovi 

zadnji poti. 

Iskrena hvala vsem! 

žena Silva, sinova Jože in Dušan 

Z A H V A L A 

Ob izgubi drage mame in stare mame 

Marije Petavs 
se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijate
ljem, sosedom, znancem, upokojencem in 
vsem sodelavcem za izraze sožalja, za daro
vano cvetje ter pospremitev na njeni zadnji 

poti. 

Žalujoči: hčerka Marija ter Albina, Serafime 
in Franci z družinami 



Hrbet, 
ki nosi 

dve strani 
Ni silvestrovo še tako daleč, 

da ne bi bilo to več aktualno za 
tiste, ki se jih ta človek tiče. 
Mladi na vasi ne živimo tako 
burno življenje, kot morda v me
stih, ampak /e to toliko bolj prist
no, kadar je. 

Tudi za silvestrovo se nismo 
mogli odločiti za mesto, kjer bi 
dočakali novo leto. Že na se
stanku osnovne organizacije je 
predsedstvo dalo predlog, naj 
bi ga dočakali skupaj, a žal je ta
krat ostalo le pri besedah. Na tl-
stem mše na več drugih s e je 
ponavJjala že stara fraza: »Ali 
bomo organizirali izlet, saj je de
narja dovolj. Šli bomo na Qo-
renjsko, Dolenjsko, Primorsko 
itd.*, irt vsi mladinci kot v zboru 
»Bomah Ali pa: »Treba bo ure
diti traso že položenega vodo
voda." In spet »Bomo«. In pri 
tem »bomo«, »bomo« tudi osta
ne. Ista usoda je doletela tudi 
organizatorje silvestrske noči. 
čeprav ni bilo blizu nobenega 
od predsedstva, da bi rekel vsaj 
»ft» sem«, smo vseeno dočakali 
novo leto v gasilskem domu. 

To organizacijo so nosili na ramah 
trije mladinci. In prav ti so jih največ 
dobili po nosu, še preden je novo 
leto ugledalo beli dan. Upam si trditi, 
da je bilo več mladincev, ki so metali 
polena pod noge, kot pa tistih, ki so 
res delali. Ni majhna stvar pripraviti 
dobro — za take razmere — silve-
stersko večerjo in dobro kapljico iz 
znanih vinorodnih krajev. Koliko 
stvari pa spada še zraven, si pa 
lahko sami izračunate. Pa vendar se 
je šestdeset ljudi, kolikor jih sprejme 
podlipska dvorana, dobro počutilo. 
Tudi v zgodnjih uricah novega leta 
so se z metlami spravili nad kupe ter 
pospravili dvorano. 

Na koncu ugotavljam, da se dan
danes podeljujejo le z jezikom in hi-
navščino priigrane nagrade in poh
vale, saj je resnično delo že samo po 
sebi umevno. Je že tako, da se mora 
za vsako stvar postaviti hrbet, ki nosi 
dve strani: organizacijo in tiste, ki po 
njem udrihajo. 

VINKO CANKAR 

Ob dnevu 
žena III. 
razstava 

ročnih del 
Ob letošnjem praznovanju 8. 

marca — dneva žena in 40-let-
nici vstaje narodov in narodnosti 
Jugoslavije zopet nameravamo 
pripraviti razstavo ročnih del. 

K sodelovanju vabimo vse, ki 
se ukvarjajo s to vrsto dejavno
sti. 

Razstave se lahko udeležite s 
klekljanimi, vezenimi, šiviljskimi, 
kvačkanimi izdelki, z gobelini, 
makrameji, tapiserijami in deko
rativnimi ali spominskimi ročnimi 
izdelki. 

Lanskoletna razstava je poka
zala precejšen odziv razstavljal-
cev med našimi občani, zato 
prosimo, da tudi o letošnji raz
stavi seznanite kar najširši krog 
delavcev oz. občanov. 

Ročna dela lahko prinesete v 
Dom J L A na Vrhniki vsak dan od 
23. 2. do 3. 3. od 17. do 19. ure. 

Razstava bo odprta 9. marca 
1981 ob 18. uri. 

S E K C I J A 
Z A DRUŠTVENO AKT IVNOST 

ŽENA — D O M J L A 

Naš Časopis - Glasilo Občinske 
konference Socialistič te zveze 
delovnega ljudstva občine Vrh
nika — Ureja urednig ki odbor: 
Jereb Marina (predsednik), Curk 
Vida, Borčič Milorad, Susman 
Jakob, Selan Milan, Krašovec 
Andrej, Petelin Franc (glavni in 
odgovorni urednik), Žitko Ivan 
(tehnični urednik) -- Naslov 
uredništva: OK SZOL, Cankarjev 
trg 8, Vrhnika -- Števili ?a žiro ra-
čuna: 50110-678-41016 — Tele
fonska številka u redništva: 
70-325 - Tisk: TIskarn a Ljudska 
pravica, Ljubljana, Kop itarjeva 2 
- Po mnenju Sekretar ata za in-

formacije v IS SRS na podlagi 7. 
točke prvega odstavka 26. člena 
zakona o obdavčenju p roizvodov 
in storitev v prometu (I 
SFRJ, 8», 33-316-72) j 

Jradni list. 

sopiš oproščen pr vnetnega 
davka. 

MED 1. IN 15. APRILOM 

Popis prebivalstva 
V dneh med 1. In 15. aprilom 1981 bo po 

stanju na dan 31. marca 1981 v celotni naši 
domovini opravljen popis prebivalstva, 
gospodinjstev in stanovanj. Popisani bodo 
vsi državljani SFRJ, tuji državljani in osebe 
brez državljanstva, ki imajo stalno prebiva
lišče v naši domovini, vsa gospodinjstva 
ter stanovanja in drugi nastanjeni prostori. 

O osebah, ki bodo zajete s popisom, bodo 
poleg osnovnih podatkov o naslovu stalnega 
prebivališča, rojstnih podatkih, zakonskemu 
stanu, pripadnosti narodu in šolski izobrazbi, 
zbrani še podatki o družbenoekonomskem po
ložaju in poklicu. Z a osebe v delovnem ra
zmerju bodo zbrani podatki o organizaciji 
združenega dela, v katerih delajo, in o pogo
stosti vračanja iz kraja dela v kraj stanovanja. 

S popisom gospodinjstev bodo zbrani po
datki o osebi, po kateri se vodi gospodinjstvo, 
o članih gopodinjstva in drugih, ki stanujejo v 
gospodinjstvu, ime kraja, ulica in hišna števil
ka, pravna podlaga z a uporabo stanovanja ter 
poslovnem sodelovanju članov gospodinjstev 
s kmetijsko zadrugo ali o drugih oblikah zdru
ževanja kmetov, pravica lastnega uporablje
nega in obdelovalnega zemljišča, podatki o ž i 
vinskem staležu, perutnini, čebeljih panjih, 
traktorjih in kombanjih. 

S popisom stanovanj pa bodo zbrani podatki 
o kraju, ulici in hišni številki, v kateri je stano
vanje, površina stanovanja in število sob, ali 
ima stanovanje kuhinjo, napeljavo in sanitarne 
prostore, lastnina stanovanja, njena uporaba, 
nadstropje, leto zgraditve, vrsta hiše in mate
rial zunanjih sten hiše. 

Vsi popisani, to pa so vsi državljani, morajo 
dati na vsa vprašanja, ki so na popisnih obraz
cih, pravilne in popolne odgovore. 

Ob popisu, ki ga bodo vodili in v njem kon
kretno sodelovali razni organi in posamezniki 
— o d popisovalcev, inštruktorjev, kontrolorjev, 
članov občinskih popisnih komisij in drugi — 
morajo varovati kot uradno tajnost vse podat
ke, zbrane od posameznikov, ki se nanašajo 
na njihove osebne', družinske in premoženjske 
razmere. 

Podatke z a zaposlene osebe bodo najka
sneje do 20. marca 1981 dali na popisnem 
obrazcu TOZD ali druga OZD, združenje ali 
društvo in ostali, kjer ima popisana oseba 
sklenjeno delovno razmerje. V teh podatkih bo 
navedeno ime firme, naslov, podatek o matični 
številki OZD, dejavnost, v katero je razvrščena 
oziroma društvo iz evidence s področja dela, 
podatki o šolski izobrazbi delavca, poklicu in 
stopnji strokovne usposobljenosti. 

Popis prebivalstva, gospodinjstev in stano
vanj v letu 1981 je določen s tozadevnim z a 
konom, zato so zoper kršitve obveznosti in so
delovanja v njem določene tudi denarne kazni. 

V naši občini bo nalogo pri izvedbi popisa 
vodila in usklajevala s popisovalci, kontrolorji 
in inštruktorji občinska popisna komisija. 

Še posebej pa velja opozoriti — predvsem 
zato, da bodo popisovalci lahko hitro in teme
ljito opravili svoje delo - da je vsak občan dol
žan pripraviti poleg že prej omenjenega po
možnega obrazca, ki ga bodo dobili v organi
zaciji, kjer so zaposleni, tudi osebne doku
mente, enotno matično številko občana (kdor 
je še ni dobil, mu jo bo oddelek z a notranje z a 
deve poslal najkasneje do 31. marca). Dolž
nost vsakega je, da ve, kolikšna je površina 
njegovega stanovanja in koliko je velika nji
hova posest, koliko imajo obdelovalne zemlje 
itd. 

Večina svojcev zdomcev je že dobila vabila, 
da se zglase na oddelku na notranje zadeve 
zaradi izpolnitve pomožnih popisnic delavcev 
na začasnem delu v tujini. Vs i , ki imajo svojce 
na začasnem delu v tujini in še niso izpolnili teh 
popisnic, naj se nemudoma zglase na oddelku 
z a notranje zadeve pri Skupščini občine Vrh
nika. 

Na oddelku z a notranje zadeve tudi ugotav
ljajo, da je kar precej naših občanov pozabilo 
prijaviti spremembo bivališča. V interesu v s a 
kega posameznika in seveda zaradi popisa 
prebivalstva je nujno, da vsi, ki so na to obvez
nost pozabili, nemudoma javijo naslov svojega 
novega stanovanja — bivališča. 

Spored filmskega gledališča 
je vreden ogleda 

Na Vrhniki imamo kino, ki deluje brez prekinitev in celo brez 
večjih eksistenčnih težav vsa leta, kar pomnimo. Maloštevil
nemu kolektivu »honorarcev« gre za požrtvovalno delo vse 
priznanje, saj mu uspeva — vsaj zaenkrat še — plavanje nad 
vodo mimo številnih čeri — čeprav včasih na račun pogreše-
nega sporeda. Kino deluje zdaj v okviru Z K O kot kino-sekcija. 
Ker pa je čas stabilizacije in vsesplošnega varčevanja, ni pri
čakovati večje finančne pomoči, zato tudi programska orienta
cija ne more biti kaj drugačna kot vsa leta doslej. Ker pa je 
jasno, da ima film svojo vzgojno-izobraževalno funkcijo ter da 
je lahko tudi umetnost (sedma) in ne samo potrošno blago, ki bi 
naj pritegnila čim več gledalcev (denarja), so potrebni kom
promisi. Vsekakor ni nujno, da so samo slabi filmi komercialni, 
dobri pa tisti, ki »ne gredo v denar«. Resn ica je bržkone ta, da 
so res dobri filmi privlačni z a širok krog gledalcev, številni slabi 
pa niso privlačni z a nikogar. Slednjih se mora otepati vsak ki
nematograf, čeprav jih je v sporedu širom naših kinematogra
fov vse preveč. V precej zmedenem stihijskem uvozu tujih fil
mov je treba s posebnimi akcijami opozarjati na dobre filme. 
Ena od oblik je filmsko gledališče, č e pogledamo spored vrh
niškega filmskega gledališča, vidimo, da je spored izbranih 
vreden ogleda. 

Tako bodo v marcu na sporedu filmi: 
— Pasqualino lepotec — italijanski film režiserke Line VVestmulIer 
— Nož v glavi — nemški film 
— Splav meduze — slovenski film Karpa Ačimoviča-Godina ki ga 

je posebej nagradila jugoslovanska filmska kritika 
— Tranhatien — režiserja in komika Woodyja Allena, edini črno-

beli film, čeprav je bil posnet 1979. leta. 
V aprilu si boste lahko ogledali: 
— Lasie — glasbeni film režiserja Miloša Formana 
— Idealen par — komedija Roberta Altmana 
— Pločevinasti boben — nemški film po romanu Guntherja 

Grassa . 
— Brez narkoze — poljski film režiserja Andreja Wajde. 
V maju bodo na sporedu filmskega gledališča še filmi: 
— Na svidenje v naslednji vojni — slovenski film Živojina Pavlo-

viča, ki ni bil nagrajen v Pulju, pa vseeno velja za enega najboljših fil
mov lanskoletne proizvodnje. 

Sledili bodo še: 
— Kitajski sindrom — ameriški »film Katastrofa«, vešče izdelan 

film o možnih posledicah okvare atomske centrale, pa slovenski film' 
Prestop, na-koncu pa še Oandv, pravo ameriško dekle. 

Spored je kar se da pester po zvrsteh in nacionalnem izboru. 
Posebej velja poudariti izbor jugoslovanskih filmov, ki so sicer 
vse preredek gost večine kinematografov. 

S sporedom filmskega gledališča bi radi pritegnili gledalce, 
ki so že nekoliko obupali nad vrhniškim kinom in hodijo rajši v 
Ljubljano. Da bi to dosegli, pa bo poleg izbranega sporeda po
trebno storiti še marsikaj. Problemi kakovostne projekcije, dis
cipline gledalcev in predstavitve filmov (poleg filmskih listov 
tudi omarice s predstavljenim sporedom na ključnih mestih 
Vrhnike) ostajajo še naprej odprti in jih verjetno brez širše po
moči izven kolektiva kina samega ne bo mogoče razrešiti. 

Praznik 
KS 

Borovnica 
Krajevna skupnost Borovnica 

bo svoj krajevni praznik' letos 
praznovala 10. marca. Ob tej pri
liki se bodo krajani poklonili 
spominu padlih v Gramozni jami. 

Krajevna organizacija Z Z B 
NOV je za prevoz v Gramozno 
jamo organizirala dva avtobusa. 
Z enim se bodo peljali pionirji, 
drugi pa je za predstavnike 
družbenopolitičnih organizacij, 
svojce padlih in za ostale kraja
ne. Odhod avtobusov bo ob 13. 
uri z avtobusne postaje. Nazaj 
grede pa se bodo približno ob 
15. uri za krajši čas ustavili še pri 
spomeniku v Bistri in položili 
venec. 

V soboto, 14. marca, ob 17. 
uri, pa bo v kinodvorani proslava 
v počastitev krajevnega prazni-
k a D. T. 

„NAŠ MALČEK" 

Blaginjo otrok v naši 
družbi ustvarjamo vsi delovni 
ljudje. To je ustavna pravica 
in dolžnost staršev in vseh ob
čanov. Kot družba želimo, da 
bi vsak malček ob dobri negi, 
skrbi in vzgoji ter pomoči 
družbe zrasel v zdravo, hu
mano in ustvarjalno oseb
nost, v samoupravljalca, ob
čana, ki bo s svojim delom 
osrečeval sebe in prispeval k 
skupni sreči nas vseh. Ta skrb 
je pomembna, sedaj pa pri
haja še ena novost: vsi starši, 
ki se jim bo rodil otrok, bodo 
prejeli knjigo »Naš malček« 
V imenu družbenopolitične 
skupnosti jim bo čestital 
predsednik občinske skupšči
ne. Knjiga »Naš malček« želi 
staršem pomagati s kratkimi, 
a najnujnejšimi nasveti naših 
strokovnjakov in jim tako 
svetovati pri vzgoji in varstvu 
svojih otrok. 

Prva podelitev knjige »Naš 
malček« za otroke, rojene 
letos, bo 7. marca v prostorih 
občinske skupščine. 

V pripravi je odlok o 
urbanističnem redu v občini 

Zakon o urbanističnem planiranju določa urejanje prostora z urbani' 
stično dokumentacijo, ki poleg urbanističnega programa, urbanistič
nega načrta in zazidalnega načrta daje možnost urejanja pozidave tu« 
z urbanističnim redom. 

Z urbanističnim redom se določi način urejanja in asanacije našel* 
namenska uporaba zemljišč, komunalno urejanje zemljišč, pogojeZ* 
graditev objektov glede lege, funkcije, višine, oblikovanja, veliko* 
stavbnih zemljišč in druge pogoje, ki jih'mora investitor izpolniti v zve' 
z graditvijo objektov ali z drugimi posegi, ki vplivajo na sprememb0 

prostora. 
Zbori SO Vrhnika se v decembru 1980 razpravljali o osnutku odt0*» 

o urejanju naselij z urbanističnim redom v občini Vrhnika. V času javn' 
razprave, ki je trajala do 31. 1. 1981, je osnutek doživel nekaj spi* 
memb in dopolnitev, predvsem v delu, ki posebej navaja obmoer 
urejevanja z urbanističnim redom in v delu, ki v skladu z 19. členo« 
zakona o urbanističnem planiranju daje možnost postavitve polj 
meznih objektov, brez lokacijskega in gradbenega dovoljenj«-

Določitev območij urejevanih z urbanističnim redom temelji na uv»• 
Ijavljeni urbanistični dokumentaciji, mejah zazldljivosti, ki so bile poj'r 
jene v letu 1976. Omenjena dokumentacija loči območja, ki se ureFj 
jejo se bodo urejevala z zazidalnim načrtom in območja, ki se urejap K 

urbanističnim redom. To pomeni, da odlok v delu, ki določa obmocl8 

urejevanja z urbanističnim redom, ne prinaša nič novega, del odtok* 
ki določa način urejanja, pa daje trdnejšo osnovo za potrjevanje in o"'! 
ločanje lokacij. . 

V smislu interesa krajanov je z dopolnitvijo osnutka odloka raffi' 
jena možnost postavitve enostavnejših objektov ob ustreznem potro* 
UO, brez lokacijskega in gradbenega dovoljenja, uveljavljen je IffiL 
res pozitivne kmetijske politike, predvsem pa zaščita perspektiv^; 
kmetij. M 

Odlok bo poleg opisanega občanom predstavljal tudi dokaj po"^h 
ben vodič skozi postopek za pridobitev dokumentacije za 9ra*f.f( 

Predlog odloka bo obravnavala skupščina na seji dne 19.3.19& rn 
ga bodo prejeli vsi delegati ZZD in ZKS. «jti 

M ' > 
S * 

• t 

Ulovka — množičen obis| 
Vse tri vlečnice na Ulovki obratujejo cel dan že skoraj tri mesece, PS 

Janez Langenvalter, ki je letos vodja zimsko-športnega središča. »f 
Oobovičnik — Krt na Ulovki. Tako velikega obiske kot letos, vsa)M 
ocenjuje, še niso imeli. Smučarji prihajajo iz vseh bližnjih krajev, leto 
je izredno veliko Ljubljančanov. Tolikšen naval smučarjev je najbrf 
zato, ker so najcenejši deleč naokoli, pravi Janez Langenvalter. M«* 
čitnicami so Vrhniškim šolarjem nudili popust. TUdI smučarji, ki so" 
vrhniške smučarske sekcije, imajo nekaj popusta. 

fy 
bi ga že letos kupili, vendar ga 1*5 
uspeli zaradi omejitev pri zvož* 

7a prihodnjo sezono bornCl i 
teren, tako da bo možna srnUJJN 
na 20 cm snega. Posekali " \ 

• nekaj gozda in tako uredili š8'i 
smučišča.« 3 

Za smučarje in obiskov«"; 
dobro poskrbljeno tudi v b f A 
ci. Na smučišču pa so uredil'rc 
redarsko službo. a l 

Niso pa povsem brez težav. Janez 
pravi: »Vlečnice so bile slabo ohra
njene, ko jih je IUV prevzela. Letos 
bomo morali precej delov zamenjati. 
Sedaj se pogosto zgodi, da celo med 
obratovanjem popravljamo. Menjali 
smo že kolesa za nosilno vrv. Najbolj 
pa pogrešamo dober teptalni stroj, 
saj je ta, ki ga imamo sedaj, že precej 
dotrajan in zastarel. Za prihodnjo se
zono ga bomo skušali nabaviti, sicer 

: — 

A l i veste, da imamo v SR Sloveniji barvno revijo, ki se p̂ O' 
naša s T R E M I na j ^ .? "f» 

Revi jo, k i . . . • ^ 
— ima največje število naročnikov, saj je nanjo naroČil 

vsak 16. Slovenec, >< 
— ima med.revijami svoje vrste največjo naklado na sv# ' 

(v razmerju s številom prebivalstva, ki govori jezik, v katere1?1* 
izhaja). . . <vg 

— je najcenejša'barvna revija v naši republiki glede #c 
obseg (96 strani). ?•>)* 

To je Naša obramba! 
Naša obramba je namenjena slehernemu udeležencu ; 

obrambnih pripravah in kasneje v morebitni obrambni volp 
To pa smo popolnoma vsi — tudi vi. | 
Zato je Naša obramba tudi vaša revija! 
To je družinska revija, v kateri bo vsak član vaše družine 

ne-glede na starost, spol ali izobrazbo — našel dovolj zanir f l | 
vega branja. 

Naša obramba vas bo sproti obveščala o tokovih obramb"' 1: 
p r i j a v in družbene samozaščite, o notranje in zunanjepolittfj 
nih dogajanjih, o J L A in najnovejših dosežkih na področju vOj 
jaške in druge tehnike. 

Naša obramba objavlja še vrsto zanimivih feljtonov in drug^ 
prispevkov z bpgatimi izkušnjami iz zadnjih vojn, zlasti pa % 
našega N O B . 7. vsem tem in s privlačno obdelanimi temami, ^ 
jih republiški sekretar za ljudsko obrambo vsako leto predp# 
za obrambno in samozaščitno usposabljanje delovnih ljudi i' 
občanov, se boste na zanimiv, nevsiljiv način tudi pripravljali 2j 
svojo udeležbo v splošni ljudski obrambi in družbeni samoZ*l 
ščiti. 

Če želite to revijo spoznati in še niste naročnik, vas prosim 0 ' 
da nam pišete na naslov: »Naša obramba«, Rimska 8, Ljutoj 
Ijana - poslali vam bomo prihodnjo številko Naše obrarti^ 
B R E Z P L A Č N O . Če vam bo ugajala, vam ni treba storiti rttfl 
sar — čez 20 dni vas bomo avtomatično vključil i med naročn'' 
ke. Če pa vam revija po ogledu ne bo všeč, nam to sporočite' 
roku 20 dni — v tem primeru vam revije seveda ne bomo vtf 
pošiljali. 


